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Carrer Sant Antoni, 13 

08394 Sant Vicenç de Montalt 

Tel. 93 791 05 11 - Fax: 93 791 29 61 

http://www.svmontalt.cat 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE LA CORPORACIÓ DE 
SANT VICENÇ DE MONTALT, CELEBRADA EN 1a. CONVOCATÒRIA EL 30 
DE MARÇ DE 2012. 
 
 
Identificació de la sessió 
Núm.: 04 
Caràcter: ordinari 
Data: 30 de març de 2012 
Horari: de 19:00 a 21:55 hores 
Lloc: Sala de Sessions de la Casa Consistorial de Sant Vicenç de Montalt. 
 
Assistents: 
 
- Sr. Miquel Àngel Martínez i Camarasa (CIU) 
- Sr. Amadeu Clofent Rosique (CIU) 
- Sra. Maria Lluïsa Grimal i Colomé (CIU) 
- Sr. Enric Miralles Torres (CIU) 
- Sra. Gemma Duran i Franch (CIU) 
- Sr. Robert Subiron i Olmos (CIU) 
- Sr. Jaume Arcos Vinyals (9SV) 
- Sr . Antoni José i Casas (9SV) 
- Sr. Jordi Castaños i Plana (9SV) 
- Sra. Maria Villalta i Morro (9SV) 
- Sr. Lluis Bisbal i Pujol (PSC) 
- Sr. Pere Orts i Cubillo, Regidor (ESQUERRA+ENTESA-AM) 
- Sra. Glòria Aymerich Gázquez, regidora del PP 
 
 
Secretari: 
 
- Sr. Francesc Ortiz Amat, secretari interventor de la Corporació 
 
 
Obre la sessió el senyor President per tractar els assumptes inclosos en el 
següent: 
 
 

O R D R E   D E L   D I A 
 
 
PRIMER. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA 
DE DATA 23 DE FEBRER DE 2012. 
 
SEGON. CORRESPONDÈNCIA OFICIAL I DESPATX D’OFICI. 
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TERCER.  DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DEL PLE 
D’APROVACIÓ DEFINITIVA DEL PLA ESPECIAL D’UN COMPLEX 
D’EQUIPAMENT ESPORTIU I ZONA COMERCIAL, AMB MERCAT 
MUNICIPAL, EN EL SECTOR DE CAN BOADA DEL TERME MUNICIPAL DE 
SANT VICENÇ DE MONTALT. 
 
QUART. DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L PLE DE 
RATIFICACIÓ DE LA INTERPOSICIÓ DE LA RECLAMACIÓ PRÈVIA AL 
CONTENCIÓS ADMINISTRATIU CONTRA L’APROVACIÓ DEFINITIVA DEL 
POUM DE SANT VICENÇ DE MONTALT. 
 
CINQUÈ. DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DEL PLE 
D’APROVACIÓ D’ESMENES D’OFICI A DIVERSES ORDENANCES 
FISCALS PER AL 2012. 
 
SISÈ. DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DEL PLE PER 
APROVAR EL TEXT REFÓS DEL PROJECTE DE CONSTRUCCIÓ D’UNA 
GLORIETA CIRCULAR I D’UN PAS DE VIANANTS A LA CARRETERA 
NACIONAL II PK 653+056 TRAM SANT VICENÇ DE MONTALT. 
 
SETÈ.  DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DEL PLE PER 
AUTORITZAR A L’AGRUPACIÓ DE MUNICIPIS DEL TRANSPORT URBÀ 
(AMTU) PER TAL QUE REPRESENTI L’AJUNTAMENT DE SANT VICENÇ 
DE MONTALT D’ACORD AMB LA SEVA PROPOSTA PRESENTADA. 
 
VUITÈ. DONAR COMPTE DE L’APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE 
L’ARTICLE 5.1 DE L’ORDENANÇA NÚMERO 22 REGULADORA DEL PREU 
PÚBLIC PER LA PRESTACIÓ DEL SERVEI D’ESCOLA BRESSOL. 
 
NOVÈ. DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DEL PLE  RELATIVA 
A LA DECLARACIÓ DE L’OBRA COMPRESA AL PROJECTE BÀSIC DE 
CONSTRUCCIÓ D’UN EDIFICI DE 10 HABITATGES AMB PROTECCIÓ 
OFICIAL DESTINATS A LLOGUER I 15 HABITATGES DOTACIONALS 
PÚBLICS AL PASSEIG SANT JOAN, COM OBRA D’ESPECIAL INTERÈS A 
L’EFECTE DE BONIFICAR-LA DE DIVERSOS TRIBUTS MUNICIPALS. 
  
DESÈ. DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DEL PLE RELATIVA  A 
LA PROPOSTA DEL GRUP  MUNICIPAL DE 9SV, SOL·LICITANT EL 
SUPORT A L’ACORD ADOPTAT PEL CONSELL COMARCAL DEL 
MARESME PEL QUAL ES DEMANA A LA GENERALITAT QUE DOTI DE 
FINANÇAMENT ALS AJUNTAMENTS PERQUÈ PUGUIN COMPLIR LES 
OBLIGACIONS DE LA LLEI DE PROTECCIÓ D’ANIMALS. 
 
ONZÈ. DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DEL PLE RELATIVA  
A LA PROPOSTA DELS GRUPS  MUNICIPALS  DE  CIU I PSC 
SOL·LICITANT EL SUPORT A L’ACORD ADOPTAT PEL CONSELL 
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COMARCAL DEL MARESME PEL QUAL ES DEMANA A LA GENERALITAT 
QUE DOTI DE FINANÇAMENT ALS AJUNTAMENTS PERQUÈ PUGUIN 
COMPLIR LES OBLIGACIONS DE LA LLEI DE PROTECCIÓ D’ANIMALS. 
 
DOTZÈ. DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DEL PLE RELATIVA  
A LA PROPOSTA DELS GRUPS  MUNICIPALS  DE CIU, PSC I ESQUERRA 
-ENTESA PER A L’ESTABILITAT ECONÒMICA DELS AJUNTAMENTS 
CATALANS. 
 
TRETZÈ. DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DEL PLE RELATIVA  
A LA PROPOSTA DELS GRUPS  MUNICIPALS DE CIU, PSC, ESQUERRA-
ENTESA I  P.P. PER A LA IMPLANTACIÓ D’UN DESCOMPTE DEL PEATGE 
DE LA C-32 A SANT VICENÇ DE MONTALT. 
 
CATORZÈ. DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DEL PLE 
RELATIVA  A LA PROPOSTA DELS GRUPS  MUNICIPALS  DE CIU I 
ESQUERRA-ENTESA PER A L’ADHESIÓ A L’ASSOCIACIÓ DE MUNICIPIS 
PER LA INDEPENDÈNCIA. 
 
QUINZÈ. DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DEL PLE RELATIVA  
A LA PROPOSTA DELS GRUPS  MUNICIPALS  CIU, PSC I P.P. 
D’APROVACIÓ DEL REGLAMENT REGULADOR DE LA PARTICIPACIÓ 
DELS REGIDORS I GRUPS MUNICIPALS EN ELS ÒRGANS 
D’INFORMACIÓ I DIFUSIÓ MUNICIPAL.  

SETZÈ. DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DEL PLE RELATIVA  
A LA PROPOSTA DELS TOTS GRUPS  MUNICIPALS REFERENT A  
COL·LABORAR  AMB LES RESIDÈNCIES GERIÀTRIQUES DE SANT 
VICENÇ DE MONTALT PERQUE EXPOSIN TREBALLS MANUALS ALS 
CENTRE CIVIC EL DIA DE LA DIADA DE SANT JORDI 
 
DISSETÈ. PRECS I PREGUNTES 
 
 
 
PRIMER. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA 
DE DATA 23 DE FEBRER DE 2012. 
 
El senyor Alcalde pregunta als assistents si tenen alguna objecció a l’acta de la 
sessió ordinària de data 23 de febrer de 2012.  
 
El senyor Jaume Arcos Vinyals, portaveu del Grup Municipal de 9SV, pren la 
paraula per exposar que han detectat dos errors en l’acta esmentada. En el 
punt Quart de l’Ordre del Dia qui exposa l’assumpte és el senyor Jordi 
Castaños Plana. Per contra, en el punt Cinquè, qui pren la paraula per explicar 
el tema és la senyora Maria Villalta Morro. Cal rectificar l’acta. 
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Així mateix, el portaveu del Grup Municipal de 9SV, formula un prec, que  en 
alguns punts, en la messura del possible siguin una mica més curosos amb les 
actes dels Plens. 
 
El senyor Alcalde recorda que el Sr. Secretari el responsable de fer l’acta i que 
té la lliure disposició de fer-les com consideri més adient. 
 
El senyor Secretari explica el procediment que se segueix per a la redacció de 
les actes de les sessions plenàries, dient que abans de donar-les per definitives 
s’envia un esborrany a tots els regidors perquè en el termini de 48 hores puguin 
fer les esmenes que es considerin convenients. També es demana als regidors 
que, el que vulguin fer constar de forma literal a l’acta, es faci arribar a 
Secretaria per a la seva incorporació. 
 
Finalment, els assistents acorden, un cop incorporades les dues esmenes 
esmentades a la part expositiva, aprovar l’acta del Ple de la Corporació de data 
23 de febrer de 2012, per unanimitat.  
 
 
SEGON. CORRESPONDÈNCIA OFICIAL I DESPATX D’OFICI. 
  
El senyor secretari llegeix totes les publicacions de més interès, aparegudes en 
el Diari Oficial de la Generalitat, Butlletí Oficial de la Província i el Boletín Oficial 
del Estado, des de la darrera sessió. Els/les senyors/es assistents es donen per 
assabentats/des. 
 
 
TERCER.  DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DEL PLE D’APROVACIÓ 
DEFINITIVA DEL PLA ESPECIAL D’UN COMPLEX D’EQUIPAMENT ESPORTIU I 
ZONA COMERCIAL, AMB MERCAT MUNICIPAL, EN EL SECTOR DE CAN BOADA 
DEL TERME MUNICIPAL DE SANT VICENÇ DE MONTALT. 
 
El Ple de la Corporació, en sessió celebrada el dia 12 de gener de 2012 va 
aprovar donar conformitat al Text Refós del Pla Especial de Concreció d’Usos 
de l’equipament situat als carrers Pica d’Estats, Montseny, Turó de l’Home i 
Montnegre de Sant Vicenç de Montalt, perquè fos la Direcció General 
d’Urbanisme qui l’aprovés definitivament. 
 
En aquest impàs, el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya va publicar el 3 
de febrer de 2012 l'edicte sobre l’acord de la Comissió Territorial d’Urbanisme 
de Barcelona que, en data 12 de maig de 2011, va aprovar definitivament el Pla 
d’Ordenació Urbanística Municipal (POUM) de Sant Vicenç de Montalt, per la 
qual cosa l’òrgan qui té la competència per a l’aprovació definitiva del Text 
Refós del Pla Especial de Concreció d’Usos de l’equipament situat als carrers 
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Pica d’Estats, Montseny, Turó de l’Home i Montnegre de Sant Vicenç de 
Montalt és el Ple de la Corporació. 
 
La Comissió Informativa va emetre dictamen favorable. 
 
El senyor Pere Orts Cubillo, regidor d’Esquerra, recorda que té interposat un 
contenciós administratiu i adverteix de les possibles conseqüències. Creu que 
l’Equip de Govern s’equivoca. Hi ha altres  antecedents com la segona escola 
bressol, que es va rectificar,  i remarca que ningú se’n recorda avui del que va 
passar al sector del Golf. 
 
El senyor Jaume Arcos Vinyals, portaveu del Grup de 9SV, pregunta com 
quedarà l’assumpte. 
 
El senyor Alcalde manifesta que el projecte tira endavant independentment del 
contenciós. L’Ajuntament ja s’ha defensat davant el jutjat. L’Equip de Govern 
l’any 2007 apostava per una nova Escola Bressol i per això va demanar 
subvenció al PUOSC. Amb el temps, va creure que no era viable i es va 
sol·licitar un canvi de destí per a altres obres del municipi, han reflexionat. El 
Golf era un terreny agrícola que no s’ha requalificat per urbanitzar-hi, eren 
terrenys privats, en contraprestació s’han aconseguit equipaments 
L’Ajuntament ha buscat una sortida cada vegada que s’ha trobat un 
inconvenient. La inversió municipal és inviable, per això s’han buscat 
alternatives imaginatives perquè hi intervingui l’empresa privada. 
 
El senyor Pere Orts manifesta que no és fidel a la realitat. Quant a l’assumpte 
de l’Escola Bressol hi havia dos informes al respecte i un d’ells el va encarregar 
ell personalment. Pel que fa al Golf, havia de ser la gran sortida de llocs de 
treball i finalment, no ha estat així. 
 
Després del debat, s’acorda, per majoria absoluta, amb el vot a favor de CiU 
(6), PSC (1) i PP (1) l’abstenció de 9SV (4) i el vot en contra de E+E (1), 
 
Primer. L’aprovació definitiva del Text Refós del Pla Especial de Concreció 
d’Usos de l’equipament situat als carrers Pica d’Estats, Montseny, Turó de 
l’Home i Montnegre de Sant Vicenç de Montalt. S’annexa al present la 
Normativa i la Gestió i pla d’etapes. 
 
Segon. Notificar el present acord a la Direcció General d’Urbanisme de la 
Generalitat de Catalunya. 
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Tercer. Amb posterioritat a la notificació esmentada, donar publicitat de l’acord 
d’aprovació definitiva al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya. 
 
ANNEX 
 
Normativa  
 
Capítol I – DISPOSICIONS DE CARÀCTER GENERAL  
 
Article 1 – Objecte i Àmbit Territorial 
 
Constitueix l’objecte del present Pla Urbanístic, concretar el destí i els usos, 
mitjançant la ordenació del sòl de l’equipament situat en el solar confluent entre 
els carrers   Pica d’Estats, Montseny, Turó de l’Home i Montnegre. 
 
 
Article 2 – Contingut 
 
El Pla Especial està integrat pels següents documents: 
 
• Memòria 
 
• Normativa Urbanística 
 
• Plànols d’Ordenació i d’Informació 
 
Té caràcter d’ordenació el plànol PPE.02 
 
Capítol II – REGULACIÓ DEL SISTEMA D’EQUIPAMENT Article 3 – Titularitat 
 
La titularitat de la construcció és pública i s’executa en sòl municipal sota el 
règim de concessió administrativa de gestió, concedits per a la construcció de 
l’equipament. 
 
 
Article 4 – Sistema d’Ordenació 
 
L’àmbit queda classificat dins els paràmetres  establerts en el sistema 
d’ordenació de 
 
Equipament i Dotacions, que correspon a la Clau E. 
 
Compren les superfícies destinades  a usos públics, privatius o col•lectius al 
servei dels ciutadans. 
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Article 5 – Previsió d’aparcament i càrrega-descàrrega 
 
Es realitzarà una previsió mínima de places d’aparcament en base al prescrit 
en l’annex 
 
2 i l’annex 3 del Decret 344/2006 i per als vehicles de quatre i dues rodes d’una 
plaça per a cada 100 m² construïts i una plaça per a cada 200 m² construïts 
respectivament. 
  
Les dotacions de places realitzades a l’aire lliure hauran de d’integrar-se en el 
paisatge, arborant l’espai en que s’hi ubiquin. 
En virtut de l’article 6 del Decret 344/2006 en el desenvolupament del 
planejament es preveurà un espai mínim de reserva del 10% dels sostre dels 
establiments comercials destinat a magatzem així com d’un espai de 3 x 8 
metres de càrrega integrat en la instal·lació o situat en terrenys edificables del 
mateix solar. 
 
Article 6 – Usos permesos 
 
Les activitats que puguin desenvolupar-se en el sector que afecta aquest Pla 
Especial, queden determinades pels usos permesos que es relacionen: 
 
Ús Educatiu 
 
Ús Esportiu 
 
Ús Sociocultural 
 
Ús Mercat i abastaments, centre per a mercat al detall: Aquest no podrà ocupar 
més del 45% de la superfície construïda sobre rasant. 
 
A nivell de planta soterrani només serà admès l’ús d’aparcament i instal•lacions 
auxiliars. 
 
Article 7– Regulació de l’ordenació dels equipaments comercials 
 
La implantació comercial es realitzarà sota la figura de Gran Establiment 
Comercial (GEC) col•lectiu, d’acord amb les determinacions de la legislació 
comercial vigent, el Decret Llei 1/2009, d’ordenació dels equipaments 
comercials. 
El GEC s’ubica en la trama urbana consolidada (TUC) delimitada per 
l’ajuntament de Sant Vicenç Montalt a raó de la Disposició Transitòria Primera 
del Decret Llei 1/2009, d’ordenació dels equipaments comercials, que 
determina que les poblacions de més de 5.000 habitants han de disposar de la 
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representació gràfica de les seves trames urbanes consolidades (TUC) en un 
termini màxim de sis mesos des de l’entrada en vigor del Decret Llei. 
El mercat està format per un conjunt de locals comercials, fonamentalment 
d'alimentació  perible  en  règim  de  venda  personalitzada,  sense  que  cap  
de  les empreses o grup d'empreses que els exploten pugui ocupar més del 
60% de la superfície de venda del conjunt del mercat. 
  
CAPÍTOL III – CONDICIONS DE LA EDIFICACIÓ 
 
Article 8 – Tipus d’Ordenació 
 
S’aplicarà el tipus d’ordenació segons volumetria específica de configuració 
flexible o variable, on els paràmetres d’aquesta ordenació són el perímetre 
regulador en planta, el perfil regulador del volum de l’edificació i la cota de 
referència de la planta baixa. Queda  determinat en  tot  el  que  està  indicat  
en  el  plànol  PPE.02  de  ORDENACIÓ URBANÍSTICA, i que defineix els 
límits reguladors del cos de l’edifici. 
 
 
Article 9 – Perímetre regulador 
 
És la figura dins la qual s’ha d’inscriure la planta de l’edifici. 
 
Façana Obligatòria 
 
S’estableix una separació de la façana en relació al límit de la parcel·la de 3 
metres front el carrer Montseny i de 5 metres en la resta dels seus costats a 
excepció de la vessant sud que mantindrà una distància de 25m de la aresta 
exterior de la calçada de la carretera N-II. 
Els cossos que surten fora d’aquest límit regulador no seran permesos. 
 
Únicament es  permetran rampes i  altres elements arquitectònics de  
recolzament o protecció a sectors predeterminats. 
 
Ocupació 
 
La ocupació màxima de la parcel·la en cap cas haurà de superar el  50% de la 
seva superfície. 
Les rampes, àrees verdes enjardinades i espais d’aparcament exteriors no 
computaran a efectes d’ocupació si bé  els elements de cobriment, ja siguin 
pèrgoles, ràfecs o d’altres, si que computaran als efectes d’ocupació de 
parcel·la. 
 
L’ocupació a nivell de planta soterrani en cap cas haurà de superar el 50% de 
la seva superfície. 
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Article 10 – Perfil regulador 
 
Defineix l’envolvent màxima del  volum  de  l’edificació. Aquest  perfil  regulador 
està limitat per dalt per dos plans horitzontals que delimiten l’alçada de 
cadascun dels volums. 
 
Altura Reguladora 
 
S’estableixen les següents altures màximes reguladores: 
 
Edificació central parcel·la (edifici esquerre): 5,00 m 
 
Edificació dreta:  9,15  m   (en els primers 20 metres front carrer Montseny 7 m) 
 
Aquestes  alçades  màximes  es   refereixen  al   límit   dels   volums  principals  
de   les edificacions, per sobre de les quals únicament es permeten: 
 
 
•Les càmeres d’aire i elements de coberta, en els casos de cobertes planes o 
terrats amb una altura màxima de 0,60m 
•Les baranes de la façana i patis interiors, l’altura dels quals no podrà superar 
1,50m. 
 
•Els elements tècnics de les instal·lacions. 
 
•Les caixes de les escales i habitació de maquinària dels ascensors. 
 
Alçada i número de plantes 
 
S’estableix per a l’ús mercat i abastaments una alçada mínima interior de 
3,00m. El màxim número de plantes permès serà de, PB+1. 
 
S’estableix per a l’ús esportiu i sociocultural, una alçada mínima interior de 
3,00. Per sota d’aquest valor d’alçada es permet la col•locació d’un cel ras per 
tal de cobrir instal·lacions, de manera que aquest no quedi a menys de 2,60 m 
des del terra acabat, excepte zones de vestuari, magatzem i zones de pas on 
es reduirà fins a 2,20 m. 
El número màxim de plantes és de PB+1. 
  
Article 11 – Cota de planta baixa 
 
Es fixa la base de medició de l’alçada reguladora de l’edifici, a la qual fem 
referència en el perfil regulador. 
El punt d’ aplicació serà el considerat en el punto mig de l’edifici. 
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El nivell del paviment de la planta baixa es podrà col·locar a 0,60m per sobre i 
0,60m per sota de la cota de referència. 
 
Article 12 – Impacte paisatgístic 
 
El conjunt edificatori es regirà per les pautes establertes en estudi d’impacte i 
integració paisatgística. 
 
 
CAPÍTOL III – EDIFICABILITAT 
 
 
Article 13 – Sostre màxim edificable 
 
La superfície màxima edificable assignada al solar, s’estableix en 0,5 m² de 
sostre per m² de terra, és a dir que no s’hauran de superar els  4.820,80 m². 
Això inclou  la totalitat de les plantes per sobre la rasant. 
 
Article 14 – Infraestructures 
 
L’execució d’aquest Pla Especial Urbanístic, requerirà la prèvia autorització del 
projecte d’urbanització per part de la Direcció General de Carreteres del 
Departament de Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de 
Catalunya. 
Els costos totals d’obtenció dels accessos a la carretera N-II juntament amb els 
de la resta de vialitat i urbanització anirà a càrrec del promotor del Pla especial. 
 
 
Gestió, Estudi econòmic i Pla d’etapes 
 
Gestió i estudi econòmic 
 
Aquest Pla Especial, com determina el text refós de la Llei d’Urbanisme, degut 
al fet que el municipi de Sant Vicenç de Montalt no té aprovat el POUM i es 
regeix per les NNSS de 1986, ha d’ésser aprovat per la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Barcelona. Un cop aprovat, en tractar-se de sòl urbà amb 
paràmetres concrets de titularitat municipal, no requereix d’instrument de gestió 
i procedirà l’inici de la urbanització i posterior o conjunta construcció sense més 
requisit que l’atorgament de la preceptiva llicència. 
 
Pla d’etapes 
 
Es preveu un únic període establert en cinc anys, i un cop transcorregut aquest 
termini, l’administració podrà revisar les determinacions del Pla Especial i 
preveure una actuació pública, en cas que hagin sorgit noves necessitats que 
facin una intervenció en aquest sentit. 
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QUART. DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DEL PLE DE 
RATIFICACIÓ DE LA INTERPOSICIÓ DE LA RECLAMACIÓ PRÈVIA AL 
CONTENCIÓS ADMINISTRATIU CONTRA L’APROVACIÓ DEFINITIVA DEL 
POUM DE SANT VICENÇ DE MONTALT. 
 
Pren la paraula el senyor Enric Miralles Torres, regidor d’Urbanisme, per 
exposar l’assumpte. 
 
A la vista de la incorporació d’ofici de determinades prescripcions imposades 
en i en estar-hi en desacord en relació a l’aprovació definitiva del POUM, s’ha 
presentat una reclamació prèvia al contenciós administratiu davant l’honorable 
senyor conseller de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya. 
 
El text de la reclamació prèvia consta oportunament arxivada a l’expedient. 
 
La Comissió Informativa va emetre dictamen favorable. 
 
El senyor Miralles explica que l’Equip de Govern està en desacord  amb 
determinades prescripcions imposades per la Conselleria de Territori 
Sostenibilitat de Catalunya   i ha formulat una  reclamació prèvia al contenciós 
administratiu amb el següent contingut: 
 
“PMU 2 – Hoteler Golf.  
 
El ple de l’Ajuntament, en el text refós tramès per a l’aprovació definitiva, va 
aprovar els següents paràmetres: 
 

Art. 159. PMU. 2 - Hoteler Golf 
Es delimita un àmbit de 18.000 m² de sòl per a ser destinat a hotel. 
1. Les condicions i paràmetres d’edificació són les següents: 
a) Superfície total : 18.000 m². 
b) Edificabilitat 14.000 m² de sostre total. 
2. Cessions mínimes : Mínim del 30% de la superfície de sòl per a ser destinat a 
zones 
verdes i equipaments 
3. Obligacions : Les obligacions fixades a la llei d’urbanisme. 
4. Altres condicions: Preservar els terrenys forestals amb pendent superior al 20% 
i mantenir l’arbrat existent al torrent de Gironella. 

 
Aquests paràmetres es destinaven de manera única a la parcel·la destinada a l’ús 
hoteler i havia exclòs del seu àmbit l’ús de casa club i nau de serveis en haver-se 
iniciat la tramitació d’autorització en sòl no urbanitzable en estar íntimament vinculat a 
l’ús de golf que s’ubica en sòl amb aquesta classificació urbanística. 
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L’àmbit delimitat per a l’ús hoteler era el següent: 

 
 
En l’acord de la TUC de 12 de maig, es va imposar la següent prescripció 
d’ofici: 
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 - 14 - 
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El text refós del POUM publicat en el DOGC número 6059 de 3 de febrer de 
2012, es fixen, en l’article 159, els següents paràmetres: 
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El plànol d’ordenació ha establert el següent: 
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El resum de la modificació operada en la proposta municipal pot resumir-se en 
els següents punts: 
 

a. Modificació de la delimitació proposada pel POUM. 
b. Incorporació del sòl destinat a casa club dins el PMU. 
c. Disminució del sostre a poc menys del 30% autoritzat per acord de 27 de 

novembre de 1991. 
d. Assenyalament en el POUM de la cessió d’espais lliures malgrat estar 

sotmès a planejament derivat. 
 
Al respecte, cal fer les següents puntualitzacions: 
 
QUANT A LA DELIMITACIÓ. 
 
La delimitació d’àmbits, d’acord amb la vigent Llei d’Urbanisme de Catalunya és 
una competència municipal i tan sols pot ser alterada per motius de legalitat i 
de supramunicipalitat per la CTU. 
 
A part de la invasió de les competències municipals, amb la delimitació que es 
proposa des de la CTU, s’afecta superfície del camp de golf; en concret, un tee 
de sortida i un llac. 
 
A tenor dels principis que informen la reparcel·lació urbanísitca, l’existència de 
diverses propietats en un àmbit no tan sols està prevista, sinó que també 
s’assenyalen els criteris de distribució. 
 
Cal, però, també assegurar la viabilitat, tant legal com econòmica, dels sector 
i/o polígons que es delimitin. 
 
En la delimitació que es proposa, es produeixen les següents afectacions: 
 

- La ‘bassa de Can Cornudella’. Aquesta bassa consta com a element 
protegit en el Catàleg de Béns que forma part del POUM i, per tant, ha 
d’ésser no tan sols lliure d’edificació, sinó objecte de protecció. 

- Pot afectar el llac que s’observa a la fotografia i el ‘tee’ de sortida. 
Aquesta afectació no tan sols es refereix a la propietat. El llac constitueix 
un dipòsit d’aigua a cel obert del reg del camp de golf; l’aigua prové de 
l’EDAR de Sant Andreu de Llavaneres i s’acumula al llac. Pel que fa al 
‘tee’, representa una reorganització del forat afectat. 

- No es té en compte l’existència de dues lleres de torrents o rieres que, 
per imperatiu legal, són de domini públic i, per tant, no poden ser ni 
modificades ni ocupades amb edificacions. 
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En resum, i a grans trets degut a la premura de temps per presentar aquest 
requeriment, la proposta buida de contingut competències municipals i, a més, 
representa la inviabilitat econòmica de l’execució del PMU pel cost de 
modificació de tot el sistema de reg pel trasllat del llac i la necessitat de 
modificar elements del camp (‘tee’ de sortida) ja que, degut a l’existència de 
torrents i rieres i d’un element catalogat, és l’única part del PMU apte per ser 
edificat des del punt de vista de legalitat urbanística. 
 
Per la seva banda, la proposta de l’Ajuntament contemplava la realitat tècnica i 
jurídica del sector: 
 

- Té en compte la topografía i la hidrografia de la zona. Aquesta última, 
molt complicada, indica amb el codi PR l’afectació de les rieres existents. 

- Grafia amb el codi 15 (S.N.U. golf), la zona on històricament s’ha ubicat 
la futura casa club, equipament indispensable per al funcionament del 
golf i que ja té en tràmit un expedient d’autorització d’bores. 

- Grafia amb codi 15 la ‘basa de Can Cornudella’ en estar inclosa en el 
Catàleg de béns protegits. 

- Defineix un ampli sector amb el codi 8, sòl urbà subjecte a PMU. El futur 
Pla de Millora Urbana definirà els paràmetres aplicables en l’esmentat 
sector a fi de possibilitar la construcció d’un hotel i la zona d’espais 
lliures necessària a fi de garantir la preservació del caràcter de la zona. 

 
Es considera, doncs, no ajustada a normativa la prescripció imposada en 
tractar-se d’un mandat imperatiu que conculca les competències municipals i fa 
esdevenir el PMU econòmicament inviable per a la seva execució. 
 
Pel que fa a la casa club, i malgrat mantenir-se la idea d’agrupar les 
construccions d’equipaments d’accés públic, la seva inclusió en el PMU 
representarà una demora molt important ja que s’haurà de sotmetre al procés 
de planejament derivat i el golf restarà mancat d’un equipament no tan sols 
inherent al propi ús, sinó absolutament necessari. 
 
Es considera necessari excloure l’àmbit de la casa club del PMU i seguir amb la 
tramitació d’autorització en sòl no urbanitzable per agilitzar la finalització de 
l’actuació del golf; actuació que ha sofert diverses situacions econòmiques que 
l’han portat a la fallida i que necessita el compliment de les instal·lacions 
necessàries per poder tenir viabilitat. 
 
L’anterior, però, no representa una dispersió de les edificacions, tot seguit 
s’adjunta un plànols indicatiu d’ubicacions on es pot donar compliment a la 
normativa i al planejament i, a l’hora, fer que l’actuació sigui viable 
econòmicament. 
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Amb aquesta proposta d’implantació s’observa en següent: 
 

- Es preveu una zona d’espais lliures, amb un diàmetre mínim de 30 mts. 
- Es preserva de la urbanització la ‘bassa de Can Cornudella’ i, per tant, 

es dóna compliment al catàleg de protecció 
- Es proposa un gàlib per a la implantació del futur hotel entre la zona 

d’espais lliures, la casa club i la bassa de Can Cornudella i es preveu, 
també, un espai per a accessos i aparcaments. 

 
QUANT AL SOSTRE. 
 
La prescripció representa una minva considerable del sostre autoritzat en la 
modificació de planejament de 27 de novembre de 1991, de 15.000 mts2., per 
a hotel, aparthotel i casa club. 
 
D’acord amb la prescripció, s’autoritza un sostre per a l’hotel de 3.440,80 mts2., 
i 1.000 mts2., per a la casa club. 
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Pel que fa a l’hotel, la renúncia a l’ús d’aparthotel ha de representar la renúncia 
al sostre autoritzat l’any 1994 (no hem d’oblidar que el planejament del 1991 no 
especificava la distribució de la superfície per usos). 
 
Quant a la casa club, es pretén reduir el sostre que figura en l’expedient en 
tràmit a 1.000 en virtut d’una consulta tramitada l’octubre de 2010. 
 
Si bé és cert que l’Ajuntament també considera excessius els paràmetres de 
sostre de l’any 1991, no ho és menys que la voluntat de l’Ajuntament és que es 
pugui construir un equipament hoteler que permeti la celebració de 
convencions i reunions que requereix una superfície edificable d’entre 6.000 i 
7.000 mts2. 
 
Pel que fa a la casa club, amb aquest nom s’aglutinen diversos serveis: 
 

- Casa club. 
- Escola de golf. 
- Nau de bugguies. 
- Magatzem de fitosanitaris i maquinària. 

 
En l’expedient en tràmit per a la concessió d’autorització en sòl no urbanitzable 
se sol·licita un sostre total d’uns 1.400 mts2., aproximadament. Aquest sostre 
inclou la totalitat dels serveis detallats en l’apartat anterior i no tan sols la casa 
club com a seu social. 
 
És evident que un equipament com un camp de golf precisa d’un manteniment 
que requereix la utilització de maquinària i de productes fitosanitaris en grans 
quantitats. Aquests productes poden han de ser emmagatzemats en naus 
independents dels serveis destinats a les persones. 
 
De la mateixa manera, es considera adient separar de les zones residencials 
l’aparcament de maquinària de jardineria per evitar les molèsties de sorolls. 
 
Seguint aquests criteris, s’ha ubicat el magatzem (també aparcament de 
maquinària de jardineria) en una zona amb impacte visual nul i allunyat de les 
zones residencials per sota l’autopista. 
 
L’escola de golf es considera escaient ubicar-la en al darrera la marquesina del 
‘tee de pràctiques’, així s’uneixen dues activitats; la docència i l’entrenament 
que solen anar de la mà en qualsevol disciplina. 
 
Es proposa una nau de bugguies per evitar-ne el deteriorament que suposa 
l’aparcament al descobert. Es tracta d’una nau adossada a la casa club i, per 
tant, sota control d’accés que, com s’ha dit, permet l’ús pels jugadors i la 
guarda durant les nits i dates en què el camp no estigui en funcionament. 
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En la resolució d’urbanisme es prescriu que cal que les implantacions 
s’adequïn a una consulta efectuada l’octubre de 2010; consulta en la qual 
només es grafiava una ocupació d’uns 800 mts2., i s’augmenta a 1.000. 
 
Com bé es diu a la resolució, es tractava d’una consulta que no contenia ni la 
marquesina del ‘tee de pràctiques’ ni el magatzem de productes fitosanitaris i 
maquinària. Resulta òbvia la necessitat d’ambdós serveis i l’Ajuntament així ho 
ha entès en tramitar l’autorització de llicència en sòl no urbanitzable. 
 
Per tot l’esmentat, es considera procedent la modificació de l’acord d’aprovació 
definitiva en ordre a incloure la prescripció atenent la delimitació i zonificació 
del PMU que s’han transcrit en aquest apartat. 
 

Sector 4 Sot del Camp.  
 
El planejament aprovat per l’Ajuntament tenia els següents paràmetres: 
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Sector 4 - residencial  El Sot del Camp 
 
Sector delimitat en aquest POUM per completar la vialitat amb la prolongació del 
camí de can Marial fins el camí del Pedró i ampliar el Parc dels Germans 
Gabrielistes amb una àrea plana annexa al carrer citat destinada fonamentalment 
a equipament docent. Als plànols de Zonificació N3-4, es fixa la traça del carrer i la 
situació dels espais lliures. Així mateix, es qualifica amb tipologia d’habitatge 
plurifamiliar per a poder crear una reserva important d’habitatge de protecció 
pública per atendre les necessitats de la població. 
Ordenació:   Edificació unifamiliar i plurifamiliar aïllada en 
PB+2. 
Usos:    Els fixats a l’art. 190. 
Superfície:    101.200 m² 
Índex d’edificabilitat brut: 0,35m²/m². 
Densitat màxima admesa:         27 hab/Ha. Un màxim de 273, dels quals com a  
mínim 147 han de ser HPP  
Reserves mínimes HPP:  el 40% sostre destinat a HPP. 
Cessions mínimes:              Espais lliures: 10 %. 
                Equipaments: 10%. 
Vialitat: Obertura perllongamentd del camí de can Marial i xarxa viària local.  
Obligacions:                     Cessió del 10 % de l’aprofitament urbanístic. 
Altres condicions: El pla parcial ubicarà entre el vial transversal previst i el 
parc de Montalparc les cessions a sistemes públics. 
Sistema d'actuació : Reparcel·lació amb la modalitat de compensació bàsica.  

 
Bé, doncs el text aprovat definitivament conté els següents paràmetres: 
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En aquest sector, per tant, i sense tenir en compte la tramitació municipal, es 
preveu la necessitat de destinar el sostre comercial i terciari un mínim del 10% 
del sostre proposat i s’augmenta la densitat a 29hab/ha. 
 
Si l’Ajuntament no va preveure una destinació específica per a ús terciari no 
obeeix a cal altra raonament que la proximitat de la zona de Montaltparc que 
compta amb un nombrós ventall de serveis i locals per ubicar-hi activitats. 
 
Tanmateix, l’ús terciari no està prohibit en el sector i, per aquest motiu, 
qualsevol persona que pretengui afegir-se a l’oferta de serveis, sigui per 
l’existència dels equipaments docents o sanitaris, sigui per la densitat del 
sector, podrà tramitar els corresponents expedients d’autorització. 
 
Nogensmenys, es considera no tan sols innecessària, sinó contraproduent fixar 
una superfície obligatòria destinada a l’ús terciari ja que es considera que no 
podrà complir-se i suposarà l’existència de locals tancats durant temps donada, 
com s’ha dit, la proximitat de la zona de Montaltparc. 
 
Pel que fa a la densitat del sector, des d’aquest Ajuntament no s’entén la 
motivació del canvi sobre l’aprovació municipal. Es reitera en aquest punt, la 
vulneració clara de les competències municipals ja que, la diferència entre la 
densitat (27 hab/ha) i la prescrita (29 hab/ha), no pot deure’s a la necessitat de 
canviar el model de poble o de sector entès dins la globalitat del municipi o de 
l’entorn, sinó a la necessitat d’encabir el mateix nombre d’habitatges després 
d’haver reduít el sostre edificable per destinar-ne part a l’ús terciari. 
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Novament es considera que és el Municipi qui té la competència per delimitar 
zones i densitats i no la CTU que, en tot cas, pot recomanar i no prescriure 
imperativament sense atendre les zones que envolten el sector objecte de la 
prescripció i que donen perfecta satisfacció als serveis necessaris. 
 

Sector 3 Rosalmar.  
 
El Planejament aprovat establia els següents paràmetres: 
 
 

Sector 3 - "Rosalmar" 
 
Aquest Sector té per objecte l'ordenació urbanística d'aquesta àrea de sol 
urbanitzable, confrontant amb el sector de Supermaresme, amb unes condicions i 
característiques similars a aquesta, i amb la definició de la vialitat, la parcel·lació, i 
les infraestructures urbanístiques necessàries. 
 
Característiques del sector : 
Superfície sector :                   59.978 m² 
Ordenació:   Unifamiliar aïllada. 
Usos admesos  :          Els corresponents a ciutat jardí (clau 4e).  
Edificabilitat bruta màxima :    0,16 m²/m². 
Densitat màxima admesa: 3,33 hab/ha i un màxim de 20 habitatges. 
Cessions mínimes:                 10% Espais Lliures.  
    5% Equipaments.  
Càrregues:   Aquest sector haurà de costejar els costos d’urbanització del 
camí de Can Llançó.      
Obligacions:                     Cessió del 10 % de l’aprofitament urbanístic.                               
Altres condicions: Mantenir la franja, de 12 metres, de protecció de la riera. 
Sistema d'actuació:   Reparcel·lació en la modalitat de compensació 
bàsica. 

 
El text aprovat definitivament i publicat conté els següents paràmetres: 
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En aquest sector es prescriu la necessària afectació per a espais lliures del 
50% del sòl i es limita la densitat màxima a 15 unitats quan la proposta 
municipal era de 20. 
 
Novament considera aquest Ajuntament que la CTUB està envaint clarament 
competències municipals en ordre a establir la densitat dels sectors sense que, 
cinc habitatges més en zona de baixa densitat pugui entendre’s com a un 
atemptat contra el model de poble i, d’altra banda, es grava la finca amb una 
part inedificable sense definir que vulnera l’apreciació jurisprudencial en ordre a 
les zones de preservació quan estableix que, si una administració considera 
necessari preservar un terreny o bé l’ha de declarar no urbanitzable pels seus 
especials valors o bé l’ha de consignar com a futur domini públic. 
 
 

PMU 4 Riera del Balís - Autopista.  
 
El text refós aprovat per l’Ajuntament establia els següents paràmetres: 
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Art. 161 - PMU 4 - Riera del Balís - Autopista 
 
Es delimita el Polígon d'Actuació Urbanística Riera del Balís-Autopista per 
completar l'ordenació d'aquesta àrea, amb la urbanització dels vials perimetrals 
que enllacen per dessota l'Autopista els sectors residencials de Santa Maria del 
Balís i el sector residencial golf, així com l’obtenció dels espais lliures de protecció 
de la riera del Balís i de protecció de l'Autopista. 
 
El desenvolupament del Polígon d’Actuació es farà d’acord amb el corresponent 
projecte d’urbanització complementari. 
 
Les condicions i paràmetres d’edificació corresponents a la subzona de nova 
creació 3b Riera Balís- Autopista s’especifiquen a l’art 132 d’aquesta normativa. 
 
1. Condicions: 
a) Superfície total:                        82.885 m² 
b) Edificabilitat màxima de nova implanatció:  12.000m²st 
c) Nombre màxim nous d’habitatges:   120 habitatges  
d) Mínim el 40% del  sostre de nova implantació destinat a HPO.  
 
 
2. Cessions mínimes:           La vialitat necessària 
                                              Espais lliures : 9.962 m². 
                                              Protecció de riera: 1220 m². 
3. Obligacions: 
a) Els propietaris d’aquest Polígon d’Actuació de sòl urbà no consolidat, 
hauran de cedir a l’Ajuntament el 10 % de l’aprofitament corresponent al sostre de 
nova implantació.  
b) Urbanització dels vials. 
 
4. Gestió: Es fixa el sistema d’actuació de Reparcel·lació en la modalitat de 
compensació bàsica.  
 
5. En el cas de que en el termini d’un any a comptar des de la publicació de 
l’aprovació definitiva de la present revisió no s’hagi constituït la junta de 
Compensació, l’Ajuntament podrà executar el planejament per la modalitat de 
cooperació. 

 
La proposta municipal dotava el PMU d’una densitat màxima de 120 unitats; 
d’una edificabilitat de 12.000 mts2., de sostre. 
 
La CTUB, en canvi  prescriu la limitació del sostre de nova implantació a 2.160 
mts2., de sostre i una densitat màxima de 21 unitats. 
 
Aquest sector compta amb 56 unitats ja edificades i la generació d’una 
superfície de zona verda de 9.962 mts2., i 1.220 mts2., de protecció de riera, a 
més de la urbanització de la vialitat existent i la formació de l’enllaç entre el 
Camí del Mig i el carrer del Balís. 
 
El text aprovat definitivament i publicat, estableix els següents paràmetres: 
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Es tracta d’un sector amb unes càrregues i cessions molt importants, a més de 
ser bàsic per relligar la vialitat del sector del Golf amb la de la part superior de 
l’autopista. 
 
Es considera òbvia la necessitat de dotar de suficient aprofitament perquè 
pugui costejar les càrregues urbanístiques. 
 
Amb el planejament aprovat, disconforme amb la proposta de l’Ajuntament, 
l’únic que s’aconsegueix és, novament, la inviabilitat econòmica del PMU a més 
de una nova vulneració de els competències municipals. Es considera, doncs, 
que cal deixar sense efecte aquesta prescripció. 
 

PMU. 1 - Ca l’Arqué.  
 
 
El document aprovat per l’Ajuntament establia els següents paràmetres: 
 
 
 
 

Art. 158 - PMU. 1 - Ca l’Arqué 
 
Es delimita el Pla de millora que té per objecte la gestió de l'ordenació urbanística 
d'aquesta zona. 
 
La transformació d’aquesta àrea de 12.900 m² de superfície total, per a usos 
residencials, comporta la cessió i urbanització de la totalitat del vial, que enllaça la 
carretera d’accés a Sant Vicenç amb el carrer del Mediterrani, sense passar per la 
carretera N-II, i del terreny per a l’ampliació de la ctra. d’accés a Sant Vicenç. 
 
El Pla de Millora comporta al ensems, la cessió dels terrenys situats al sud 
d’aquest vial per a ús d’equipaments i habitatges socials, amb una superfície de 
1.150 m², així com de la franja de terreny més proper al torrent dels Hermanos, 
com a sistema de protecció de rieres.   
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D'acord amb el conveni signat amb l'Ajuntament (7/2/2003), comporta així mateix, 
la cessió lliure de càrregues i gravàmens, de 4 habitatges acabats i en condicions 
de ser habitats. 
 
La cessió dels terrenys per a habitatges socials, ja inclou la cessió obligatòria del 
10% de l’aprofitament, fixada pel Text Refós de la Llei d’Urbanisme.  
 
Les condicions i paràmetres d’edificació corresponents a la subzona de nova 
creació 3b Ca l’Arqué s’especifiquen a l’art 132 d’aquesta normativa.  
1. Condicions: 
a) Superfície total :     12.900 m². 
b) Edificabilitat de 1m²st/m² sòl. Dels quals un mínim de 1.000m² seran per a usos 
comercials. 
c) Densitat màxima de 90hab/hect.  
d) Mínim del 40% sostre destinat a HPO.  
e) Nombre màxim d’habitatges 116, un mínim de 47 habitatges seran de HPO. 
2. Cessions mínimes :     
a) 1.150 m² equipaments. 
b) La vialitat necessaria  
c) 1.556 m² espais lliures i protecció de riera.                          
3. Obligacions:  
a) Urbanització del vial d'enllaç amb la Ctra. de Sant Vicenç. 
b) Ampliació de la ctra. d’accés a Sant Vicenç. 
 
4. Gestió:  
 
Es fixa el sistema d’actuació de Reparcel·lació en la modalitat de compensació 
bàsica, amb els terminis i condicions fixades en el conveni. 

 
Novament sense tenir en compte la voluntat municipal, la CTUB, en el 
document aprovat definitivament i publicat el passat 3 de febrer d’enguany, va 
establir per al sector, els següents paràmeres: 
 

 
 



 

 - 30 - 

 
 
Els paràmetres aprovats per l’Ajuntament provenen d’un conveni urbanístic 
signat entre la propietat i l’Ajuntament en data 7 de febrer de 2002, que consta 
degudament documentat en eL POUM i que no resultà afectat per l’acord de 
suspensió de l’aprovació definitiva del POUM de data 15 d’octubre de 
2003. 
 
Procedeix, per tant, mantenir l’ordenament aprovat per l’Ajuntament i l’absolut 
respecte pel conveni signat en tot allò que no resulti directament afectat per 
l’aprovació de nova normativa general des de la data de signatura fins a la 
d’aprovació definitiva del planejament general. 
 
No oblidem que, en el propi document normatiu del POUM, es reconeix 
l’existència d’aquest conveni però tan sols per exigir el compliment de les 
cessions. 
 
 

Prolongació del camí del Transformador fins a la riera del Gorg i 
modificació de la ubicació d’una zona verda.  

 
En el plànol normatiu 3.6, i malgrat haver estat llargament debatuda en 
diverses reunions anteriors a l’aprovació del text refós i sempre haver estat 
rebutjada per l’Ajuntament apareix un vial que parteix en dues l’illa ‘F’ del PPO 
Riera del Gorg. 
 
Aquesta illa fa quatre anys que ha estat finalitzada i recepcionada la 
urbanització per l’Ajuntament i, com s’ha dit amb l’oposició de l’Ajuntament, la 
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Comissió pretén la formació d’un vial tan innecessari com inviable atenent el 
cost i la realitat orogràfica. 
 

 
 
L’Ajuntament sempre s’ha oposat a aquest vial en base als següents 
arguments: 
 

- Actualment, i en funcionament, es connecta la zona de Montaltnou amb 
la zona on hi ha el camí del Transformador, mitjançant l’Avinguda Toni 
Sors i el carrer de Can Rams. Aquest vial transversal és ubicat a uns 
100 metres al nord d’on es proposa el nou. 

- Amb la creació d’aquest vial s’afecten dues parcel·les d’aprofitament mig 
i una de privativadel sector “Riera del Gorg” que motiven la pèrdua de 
dues unitats edificable. S’afecten, també, dues construccions. 

- Es grafia una zona verda llindant amb el nou vial, afectant una parcel·la 
privativa quan, en realitat, l’afectació és al sud de la proposada, en 
terreny municipal 

- La diferència de nivell topogràfic faria que el vial superés el 20% o 
signifiqués la construcció en una ‘trinxera’ que augmentaria l’afectació en 
terreny privat. 

- La manca de finançament en trobar-se en sòl urbà consolidat amb 
obligacions urbanístiques completes significa que hauria de costejar la 
operació l’Ajuntament; operació innecessària donada l’existència de la 
connexió detallada en l’anterior apartat primer. 

 
Per aquests motius, es considera del tot innecessari el vial proposat. La grafia 
d’un carrer que no pot mai tenir la consideració de servei general és 



 

 - 32 - 

competència exclusiva de l’Ajuntament i mai pot ser-ho dels tècnics informants 
del planejament general. En aquest POUM han estat diverses les intromissions 
a l’autonomia municipal que, en aquest cas, es veuen reflectides. 
 

PA’s 14 i 15 – Rocar Nord i Rocar Sud.  
 
En el document aprovat definitivament i publicat en data 3 de febrer d’enguany, 
pel que respecta a aquests PA’s, s’altera la densitat en augmentar la 
zonificació; de la clau 4d proposada (1.200 mts2., de parcel·la mínima) es fixa 
la clau 4e (2.000 mts2., de parcel·la mínima). 
 
Aquesta zonificació de 2.000 mts2., ja estava fixada en les NNSS de 
planejament aprovades el 1979 i revisades el 1986. El resultat, atès el canvi 
que ha sofert l’execució urbanística i el mercat immobiliari en sentit de cercar 
habitatges més funcionals i mantenibles, ha significat la no execució de les 
antigues UA’s. 
 
Pel que fa al Rocar Sud, està altament densificat i cap dels edificis (construïts 
abans de l’entrada en vigor de les NNSS compleixen amb la parcel·la mínima. 
Pel que fa al Rocar Nord, els pocs habitatges construïts sí que hi compleixen 
però l’execució urbanística, atenent la reduïda dimensió de l’àmbit, ha suposat 
en un intent de reparcel·lació, l’aparició d’una majoria de parcel·les 
d’aproximadament 3.000 mts2., amb un sostre per parcel·la d’aproximadament 
700 mts2. 
 
Quan s’aprovaren les NNSS aquestes parcel·lacions tenien molt de mercat i, 
des de fa uns anys, no tenen sortida. Si bé és cert que el planejament ha de 
vetllar per l’interès públic i no pel del mercat, no ho és menys que les previsions 
de planejament han d’ésser viables i que les càrregues s’han de poder costejar 
amb les plus vàlues que genera l’actuació. 
 
D’altra banda, la proposta de parcel·la mínima de 1.200 mts2., segueix sent 
una proposta de baixa densitat però facilita molt l’execució urbanística i 
l’assumpció de les càrregues. 
 
Per aquests motius, a més del respecte per les competències municipals en 
matèria urbanística, es considera que cal deixar sense efecte aquesta 
prescripció i aprovar el text tal com figura al text refós aprovat i presentat per 
l’Ajuntament. 
 

PA 10 – Camí del Transformador  
 

Pel que fa a aquest PA, novament afectada per una actuació del tot arbitrària i 
sense el més mínim respecte per l’autonomia municipal per part de la CTUB, 
l’acord de l’Ajuntament de Sant Vicenç de Montalt establia: 
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Art. 172 - P.A.10 - Camí del Transformador 2 

 
Es delimita el Polígon d'Actuació Urbanística Camí del Transformador-2, per 
gestionar l'ordenació d'aquesta àrea de sòl urbà no consolidat, colindant amb la 
riera de Sant Vicenç. 
 
En els plànols de Zonificació N3-5/6 es fixa la vialitat i els espais lliures de cessió. 
 
El desenvolupament del Polígon d'Actuació es farà d'acord amb el corresponent 
projecte d'urbanització complementari. 
 
Superfície total:        12.825 m² 
Cessions mínimes:      La vialitat fixada als Plànols de zonificació. 
                                      Espais lliures :  3.500 m². 
                                      Protecció de Riera :1.271 m². 
                                      10% aprofitament urbanístic. 
Altres condicions:          Mantenir la franja, de 12 metres, de protecció de la riera. 
Obligacions:                Urbanització de la part corresponent de vial. 
   El nombre màxim d’habitatges és de 12 habitatges. 
Gestió:                   Es fixa com a  el sistema d’actuació el de Reparcel·lació en la 
modalitat de    Compensació bàsica.  

 
Aquesta ordenació provenia del conveni urbanístic signat entre la propietat i 
l’Ajuntament de Sant Vicenç de Montalt en data 27 de març de 2006, que forma 
part de la documentació integrant del POUM I degut a la necessitat de cessió 
de la part de finca necessària per a la urbanització del vial de connexió de 
l’Avgda. del Regadiu (sector golf) amb el Camí del Pedró. 
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Tampoc en aquest cas ha estat tinguda en compte la voluntat, la justificació ni 
els interessos del Municipi: 
 

 
 

 
Si algun element té destacable aquest escrit és la reiteració; invasió de 
competències municipals sense la més mínima consideració vers les 
conseqüències que aquest afany planificador per part de la CTUB pot 
comportar al municipi. Novament es tracta de prescripcions nul·les de ple dret. 
 

PA 16 – Les Ànimes  
 

En resposta a unes al·legacions presentades per diversos propietaris i 
estimades per l’Ajuntament, així com per garantir la viabilitat econòmica de 
l’execució del polígon d’actuació, l’Ajuntament va aprovar els següents 
paràmetres urbanístics: 
 

Art. 178 - P.A.16 - Les Ànimes 
 



 

 - 35 - 

Es delimita aquest polígon d'actuació, que abasta les antigues edificacions del 
barri de les Ànimes, situades al costat de la carretera N-II, i en part, dins zona de 
domini públic, per possibilitar la substitució progressiva d'aquestes edificacions, 
resituant-les en la part posterior de la parcel·la, i lliurant com a espai lliure públic el 
front més immediat a la carretera, que serà de cessió obligatòria i gratuïta a 
l'Ajuntament. 
 
Les condicions i paràmetres d’edificació s’especifiquen a l’art 132 d’aquesta 
normativa. 
 
Superfície:                    2.576 m² 
Cessions:                     Espais lliures -  734 m². 
Gestió:                Es fixa com a  el sistema d’actuació el de Reparcel·lació en la 
modalitat de      Compensació bàsica.  
 
132.4 3b- Les Ànimes  
 
El desenvolupament d'aquesta subzona, s'ajustarà a les condicions de gestió 
urbanística fixades, en l'art. 178 d'aquesta Normativa, per al polígon d'actuació 
P.A. 16. 
 
1- Condicions d'edificació: En cas de substitució de l'edificació actual, la nova 
edificació haurà d'emplaçarse a la part posterior de la parcel·la, d'acord amb el 
gàlib edificatori assenyalat en el plànol de Zonificació (plànol N3-2 ). 
 
2- Condicions de parcel·la: la parcel·la mínima serà de 150 m².  
 
3- Paràmetres edificatoris: 
a) L'edificació ve determinada pel gàlib fixat en el plànol de Zonificació, 
plànol N3-2.  
b) El nombre màxim de plantes serà de PB+3. 

 

 
 

Es pot observar que, en el text aprovat per l’Ajuntament es fixa una alçada 
màxima de PB+3. Es reitera que aquest paràmetre fou corregit en estimar 
parcialment unes al·legacions presentades. 
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Doncs bé, la documentació aprovada definitivament i publicada, contempla els 
següents paràmetres: 
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Cal atendre el text aprovat per l’Ajuntament en l’estimació de l’al·legació i, per 
tant, fixar com a paràmetres urbanístics els tramesos a instància municipal i 
que consten degudament documentats a l’expedient. 
 

PMU 3 – BAIX POBLE 
 

Els paràmeters aprovats per l’Ajuntament foren: 
 

 
 

Art. 160 - PMU 3 - Baix Poble 

 
Es delimita el Polígon d’Actuació Baix Poble de sòl urbà no consolidat, per a 
completar l’ordenació d’aquesta àrea, amb la urbanització dels vials i zones verdes 
en ell inclosos, i per a la generació d’habitatges de protecció pública per atendre la 
demanda de l’entorn. 
 
1. Condicions: 
a) Superfície total :                   8.354 m² 
b) Edificabilitat total:                 0,57 m²st/m²st 
c) Sostre destinat a HPP:         40% del sostre total 
d) Número màxim habitatges:   42  
e) Espais lliures:        1.909,53 m² 
f) Vialitat:                 3.807 m²  
 
2. Obligacions: Cessió d’espais lliures, reurbanització i urbanització de vials 
existents, cessió del 10% de l’aprofitament urbanístic i, en els termes del conveni 
signat, construcció i cessió de l’aparcament públic soterrat. 
 
3. El desenvolupament del polígon d’actuació es farà d’acord amb el corresponent 
projecte d’urbanització. 
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4. Gestió: Es fixa el sistema d’actuació de Reparcel·lació en la modalitat de 
compensació bàsica.  

 
Per la seva part, i novament sense la més mínima justificació, la CTUB ha 
publicat el següent document: 
 

 
 

 
 

Malgrat pugui semblar el contrari, novament es produeix una afectació a una 
proposta municipal. Si apliquem els paràmetres d’una i altra proposta, la CTUB 
ha minvat en uns 800 mts2., el sostre tot i autoritzar una densitat major en dues 
unitats. 
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Aquest Ajuntament no veu la justificació quan el que es pretén és que, en 
aquest PMU es pugui desenvolupar una oferta d’habitatges de diverses 
superfícies. Amb la minva de sostre, s’aconseguirà la uniformitat. 
 
Tot l’anterior sense tenir en compte que, com ja s’ha dit reiteradament, és 
l’Ajuntament qui ha de formular el Planejament i la CTUB tan sols fer el control 
de legalitat i de supramunicipalitat. 
 

PA 4 – CAN MANENT 
 

És aquest un PA que prové de l’antic sector de sòl urbanitzable 2, amb Pla 
Parcial aprovat però no executat. 
 

 
 
S bé és cert que, en el document aprovat i tramès el 2010 per l’Ajuntament de 
Sant Vicenç de Montalt, es va classificar aquest sector com a Polígon 
d’Actuació, no ho és menys que va ser degut a la necessitat de finalitzar la 
tramitació del POUM després de quasi bé 10 anys de tràmit i de donar 
compliment a una imposició de la Direcció General d’Urbanisme en informe de 
data 14 de desembre de 2010, registre de sortida 0365S/60335/2010 i 
referència 2003/08070/B, feta un cop transcorregut el termini d’exposició 
pública obert en haver-se produït modificacions substancials vers el text 
aprovat el 25 de juliol de 2003. Cal tenir en compte, també, que en l’informe de 
suspensió de l’aprovació definitiva del POUM de data 15 d’octubre de 2003, la 
CTUB establia quant al sector Can Manen: 
 

“cal ... replantejar-se el sector per tal de resituar els aprofitaments de forma que 
s’alliberi el màxim de sòl en els terrenys més aparents.” 
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Efectivament això és el que es va fer i el text del POUM exposat al públic, 
preveia els següents paràmetres per al sector Manen: 
 

Art. 192 Sector 2 – residencial Can Manen (antic sector 2) 
 
Es modifica l’ordenació i paràmetres urbanístics fixats en el Pla Parcial, per tal 
d’optimitzar la disposició de parcel.les unifamiliars aïllades amb una densitat de 3 
habitatges per Ha. I la preservació de la màxima superfície possible per a espais 
lliures. Per tant, cal considerar modificats tots aquells paràmetres del Pla Parcial 
que no permetin o impedeixin la total realització dels que, tot seguit es detallen: 
 
Superfície:                                     92.303,26 m2. 
Índex d’edificabilitat brut:                0,12 m2/m2. 
Densitat màxima admesa:              3 hab/Ha i un total de 27 habitatges. 
Cessions mínimes:                        Espais lliures: (25%). 
                                                    Equipaments: (4%). 
                                                    Vialitat. 
                                                    10%  aprofitament. 
Parcel.la mímina:                           1.000 m2. 
Ordenació:                                    Unifamiliar aïllada. 
 
Es manté la seva delimitació com a sector de sòl urbanitzable mentre no es 
redacti, s’aprovi la Modificació del Pla Parcial, el nou Projecte de reparcel.lació i 
s’executi el projecte d’urbanització. 

 
Malgrat l’anterior, en el document aprovat definitivament, es fixen els següents 
paràmetres: 
 

Article 166. PAU-4. Can Manen (antic sector 2)  
 
Es delimita el Polígon d’actuació urbanística de Can Manen per tal de preservar la 
seva condició d’assentament de caràcter rural. 
Les condicions i els paràmetres d’edificació corresponents a la subzona 4x. Can 
Manen s’especifiquen a l’article 141 d’aquesta normativa. 
 
a) Superfíe:                                           19.600 m2. 
b) Densitat màxima admesa:                  1 habitatge per parcel.la. 
c) Parcel.la mínima:                               parcel.les actuals. 
 No s’admet ni la divisió ni la segregació de les finques actuals. 
d) Ordenació:                                        unifamiliar aïllada.         
e) Obligacions:                                      urbanització del carrer de la Plana fins a la 
                                                            carretera BV-5031. 
                                                            completar la urbanització dels carrers. 

 
Es qualifica el polígon com a assentament de caràcter rural . 
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Al respecte, i malgrat la proposta municipal, des d’aquesta administració no es 
considera pertinent la catalogació d’un polígon dins d’una tipologia de sòl 
desconeguda en la normativa legal actual vigent a Catalunya. 
 
Estem, doncs, innovant en matèria urbanística i creant un polígon d’actuació 
amb unes càrregues d’impossible suport atesa la manca d’aprofitament 
urbanístic. Potser és aquest el motiu de la qualificació d’assentament rural si ho 
entenem com a sòl no urbanitzable i, per tant, sense necessitat de serveis 
urbans. 
 
El POUM publicat és incongruent amb la tramitació fins a la data d’aprovació 
definitiva ja que, fins a l’informe de la Direcció General d’Urbanisme, la voluntat 
de la documentació tramitada era mantenir el caràcter d’urbanitzable del sector. 
 
Degut al ja reiterat informe, es modifica substancialment la classificació del 
sector, un cop transcorregut el termini d’exposició pública , s’incardina el 
sòl dins una figura inexistent i, a més, es carreguen les finques amb unes 
obligacions de dubtosa viabilitat econòmica. A més, la manca de coherència 
s’observa en el fet que, si acudim al dret comparat on si figura el que 
s’anomena ‘assentament de caràcter rural’, es refereix més a finques d’una 
certa antiguitat ubicades en sòl no urbanitzable que han anat formant un cert 
assentament. Diguem-li sòl rústec o com li diguem. Una mera ullada als 
habitatges i als seus accessos permetrà comprovar que es tracta d’habitatges 
d’alta qualitat en parcel·les enjardinades de 2.000 mts2., de superfície com a 
mínim i amb dues úniques destinacions; habitatge habitual o segona 
residència; mai vinculades a un sòl no urbanitzable o rural. 
 
Una altra manca de coherència la trobem en la manca de determinació de 
sistema d’actuació; potser motivat per aquesta ubicació en un tipus de sòl que, 
com a mínim, hem d’anomenar estrany, però el que sí que és cert és que, 
sense sistema, es dificulta encara més la seva execució si no s’impossibilita. 
 
Per tot el que ha estat esmentat es considera que cal introduir al text publicat, 
la proposta de l’Ajuntament que va servir de base a l’informe de 14 de 
desembre de 2010 i que ha estat transcrit en aquest apartat, amb una densitat 
màxima de 27 habitatges, inclosos els ja construïts, de manera que es pugui 
completar la urbanització del sector mitjançant els aprofitaments que es puguin 
realitzar, sempre en el benentès que aquesta densitat és netament inferior a 
l’aprovada en el seu dia per la CUB amb l’aprovació definitiva del Pla Parcial. 
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AL·LEGACIONS DURANT EL 2n TERMINI D’EXPOSICIÓ PÚBLICA 
 

En el 2n termini d’exposició pública varen ser presentades determinades 
al·legacions; algunes de les quals foren estimades. En el text definitiu, no s’han 
recollit la majoria de les estimacions. Algunes d’aquestes ja estan subsumides 
en les al·legacions anteriors. 
 
Malgrat l’anterior, resten les següents que, malgrat haver estat estimades, no 
han estat recollides: 
 

1.1 Al·legació de Manel Borraz, en representació de Petits Felins 
SL, de data 25 de gener de 2010, amb registre d’entrada número 
535, de 1 de febrer de 2010. 
1.2 Al·legació d’Antoni Suñé Ariñó i Assumpció Ariñó Gazulla, de 
data 20 de gener de 2010, amb registre d’entrada número 537, d’1 
de febrer de 2010. 
1.3 Al·legació de Antonio Coll Valdés, de data 26 de gener de 
2010, amb registre d’entrada número 576, de 3 de febrer de 2010. 
1.4 Al·legació de Pere Ferrer i Marí, en representació de 
ANGKOR TECLOLOGY SL, de data 2 de febrer de 2010, amb 
registre d’entrada número 646, de 5 de febrer de 2010. 
 

Les al·legacions i les corresponents justificacions consten degudament 
documentades a l’expedient complex que forma la tramitació del POUM. 
Malgrat els acords estimatoris, i sense cap tipus de justificació, el document 
aprovat definitivament no els contempla. 
 
Motiu pel qual, es considera necessària la modificació del POUM en ordre a 
atendre l’estimació acordada per l’Ajuntament. 
 
Per tot el que ha estat esmentat,  
 
SOL·LICITA: que es tingui per presentat aquest escrit en temps i forma i que, 
per les manifestacions i justificacions que conté, sigui estimat i es procedeixi a 
la modificació del POUM en els termes que s’hi ha exposat. 
 
ALTRESSÍ PRIMER DIU: 
 
El passat mes d’agost de 2011, el signant va presentar una reclamació prèvia 
contra l’acord d’aprovació definitiva del POUM que no ha estat resolta malgrat 
el temps transcorregut. 
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Es va produir la publicació del text en data 3 de febrer de 2012, tot i que la 
publicació dels plànols normatius (eina indispensable per acotar realment les 
variacions i afectacions al text proposat) no es va produir fins al 13 de febrer en 
la pàgina web del Departament sense que s’hagi entregat a l’administració cap 
còpia degudament compulsada. Aquesta publicació, més la tardana dels 
plànols han permès poder conèixer en tots els seus extrems el POUM i, davant 
la manca de resposta, es procedeix a presentar aquest nou requeriment. 
 
ALTRESSÍ SEGON DIU: 
 
Malgrat l’anterior aquest Ajuntament presentarà, en temps i forma, recurs 
contenciós administratiu que podrà versar sobre més temes dels tractats en 
aquest escrit atenent que el termini real d’estudi ha estat de 10 dies menys; 
concretament els transcorreguts fins a la publicació de la documentació 
gràfica.” 
 

 
 
El senyor Jaume Arcos Vinyals, portaveu del Grup Municipal de 9SV, pregunta 
si la Comissió d’Urbanisme ha fet una visió restrictiva quant al número 
d’habitatges. 
 
El senyor Miralles li respon que no, el que passa és que no han tingut en 
compte les converses mantingudes. 
 
El Sr. Pere Orts pren la paraula per manifestar que la Generalitat ha intervingut 
en el sectors on hi ha més concentració d’habitatges i vol saber com ha quedat 
tot. No entén que desprès de tant temps d’haver dit que el POUM era aprovat, 
ara la Generalitat surti amb totes aquestes prescripcions. S’abstén no per les 
al·legacions, sinó perquè mai ha estat d’acord amb el fons d’aquest assumpte. 
 
Finalment s’acorda,  per majoria absoluta, amb el vot a favor de CiU (6), 
9SV (4), PSC (1) i PP (1) i l’abstenció d’E+E (1),   ratificar la interposició de la 
reclamació prèvia al contenciós administratiu davant l’honorable senyor 
conseller de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya contra 
l’aprovació definitiva del POUM tramesa per correu administratiu en data 2 de 
març de 2012. 
 
 
CINQUÈ. DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DEL PLE 
D’APROVACIÓ D’ESMENES D’OFICI A DIVERSES ORDENANCES 
FISCALS PER AL 2012. 
 
El Ple de data 27 d’octubre de 2012 va aprovar les Ordenances per al 2012. 
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Un cop en vigor i començant a aplicar-les, s’ha detectat que cal procedir a fer 
algunes modificacions a diverses ordenances fiscals. 

Cal modificar les ordenances següents: 

ORDENANÇA FISCAL NÚM. 06  

TAXES PER LA PRESTACIÓ DEL SERVEI DE GESTIÓ DE RESIDUS 
MUNICIPALS 

S’ha detectat que hi havia un error material als locals destinats a usos privats i 
s’ha corregit (s’ha reduït la tarifa de 100 a 10 euros). 

Quedarà redactat de la següent manera: 

 Categoria 

Per cada local destinat a usos privats (aparcament, 
magatzem, traster) 

10€ 

 

Així mateix, l’Organisme de Gestió Tributària ha informat en data 20 de març de 
2012 el següent: 

“L’ORGT va aprovar un nou model d’ordenança de la Taxa pel servei de gestió 
de residus, d’acord amb la nova Llei 22/2011, de 28 de juliol, de residus i sòls 
contaminats. 

Atesa la novetat de la legislació en qüestió i de l’ordenança, l’ORGT ha procedit 
a estudiar l’aplicació i interpretació que cal donar a aquestes normes en la 
preparació dels padrons de la taxa, de forma que ha conclòs recentment que 
cal entendre que el model d’ordenança de l’ORGT estableix en el fet imposable 
tant els locals sense activitat com els destinats a usos privats (tots ells 
generadors de residus provinents d’activitats domèstiques), d’acord amb la 
definició de residus domèstics que recull l’article 3 de la Llei 22/2011, de 
Residus i sòls contaminats. 

Aquest model d’ordenança estableix també “quan procedeixi exigir la taxa per 
la gestió dels residus comercials, no es liquidarà la taxa per gestió dels residus 
domèstics generats per la realització d’activitats domèstiques en locals 
comercials inactius.” 
 
De l’estudi de l’ordenança de la Taxa pel servei de gestió de residus de 
l’Ajuntament de Sant Vicenç de Montalt es desprèn que tot i que s’ha 
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incorporat, en la regulació dels residus domèstics, concretament a l’article 5, un 
apartat (2.2) amb les tarifes per a locals comercials inactius, s’ha mantingut, 
respecte d’anys anteriors, en l’article 11.2. (en la regulació dels residus 
comercials) la tarifa 28 per a locals tancats o sense activitat, de manera que no 
és possible l’aplicació de l’ordenança en aquest punt pel què fa als locals 
tancats o inactius en existir una duplicitat de tarifes en conceptes diferents 
(residus domèstics i comercials). 
 
Al nostre entendre, seria convenient suprimir l’antiga tarifa per a locals tancats 
o sense activitat d’entre els residus comercials (article 11.2 punt 28) i mantenir 
la tarifa per a locals comercials inactius (article 5, 2.2) d’acord amb  la definició 
de residus domèstics que recull l’article 3 de la Llei 22/2011, de Residus i sòls 
contaminats, per l’import que, d’acord amb el corresponent informe tècnic-
econòmic, corrrespongui. 

Per això resulta necessària i urgent (atesa la proximitat de l’inici del període de 
pagament voluntari de la taxa) la modificació de l’ordenança en els expressats 
termes indicant expressament en dita modificació que la mateixa té 
efectes retroactius a 1 de gener de 2012.”  

Per tant, cal eliminar la tarifa número 28 de l’article 11.2 de la Taxa pel servei, 
de recepció voluntària, de recollida, transport i tractament dels residus 
comercials. 

La Comissió Informativa va emetre dictamen favorable. 

Per tant, s’acorda, per unanimitat:  

Primer.  Aprovar provisionalment la modificació l’Ordenança Fiscal número 6, 
d’acord amb els antecedents exposats. 

Segon.  Exposar al públic en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament els anteriors 
acords provisionals, així com el text complet de les modificacions durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptats des del dia següent al de la publicació de 
l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de la Província. Transcorregut el 
període d’exposició pública sense haver-se presentat reclamacions, els acords 
adoptats restaran definitivament aprovats. 

 

 

ORDENANÇA FISCAL NÚM. 10-B  
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TAXA PER PARADES, BARRAQUES, CASETES DE VENDA, 
ESPECTACLES O ATRACCIONS SITUATS EN TERRENYS D’ÚS PÚBLIC I 
INDÚSTRIES DEL CARRER I AMBULANTS I RODATGE CINEMATOGRÀFIC  

 

A l’hora d’aplicar l’Ordenança s’ha detectat que hi ha algun error material que 
cal esmenar. 

A la tarifa primera de l’article 6.1 s’ha de rectificar l’epígraf 19, que quedarà de 
la següent manera (s’elimina “per dia” i la quota mínima de 300 euros) 

 

19. Per l’ocupació de la via pública o terrenys d’ús públic per al 
rodatge de pel·lícules. Per m2 o fracció 

32,08  

   
 

A la tarifa tercera, epígraf 1, s’ha de canviar els metres quadrats per metres 
lineals, que quedarà així: 

Tarifa tercera. Mercats dels dijous i dissabtes: 
 EUR 
1. Llicències per a ocupacions de terrenys amb parades. Per cada metres 
lineals o fracció anual, amb una fiança de 150 € 

60,00 

 
 

La Comissió Informativa va emetre dictamen favorable. 

Per tant, s’acorda, per unanimitat: 

Primer.  Aprovar provisionalment la modificació l’Ordenança Fiscal número 10-
B, d’acord amb els antecedents exposats. 

Segon.  Exposar al públic en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament els anteriors 
acords provisionals, així com el text complet de les modificacions durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptats des del dia següent al de la publicació de 
l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de la Província. Transcorregut el 
període d’exposició pública sense haver-se presentat reclamacions, els acords 
adoptats restaran definitivament aprovats. 

 

ORDENANÇA FISCAL NÚM. 10-C 
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TAXA PER OCUPACIONS DEL SUBSÒL, EL SÒL I LA VOLADA DE LA VIA 
PÚBLICA 

La Policia Local ha detectat que a l’hora d’aplicar aquesta ordenança es 
donaven situacions injustes i desiguals, per la qual cosa proposa la modificació 
de la tarifa regulada a l’article 6è apartat 2, que quedarà de la següent manera: 

2. Ocupació del Sòl 

a) Ocupació amb necessitat de senyalització 
policial de la reserva de l’espai     5,00 €/m2/dia 
b) Ocupació sense necessitat de senyalització policial 3,00 €/m2/dia  
c) Tall de carrer amb afectació del transport públic  300 €/dia 
d) Tall de carrer sense afectació del transport públic  125 €/dia 
 

La Comissió Informativa va emetre dictamen favorable. 

Per tant, s’acorda, per unanimitat: 

Primer.  Aprovar provisionalment la modificació l’Ordenança Fiscal número 10-
C, d’acord amb els antecedents exposats. 

Segon.  Exposar al públic en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament els anteriors 
acords provisionals, així com el text complet de les modificacions durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptats des del dia següent al de la publicació de 
l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de la Província. Transcorregut el 
període d’exposició pública sense haver-se presentat reclamacions, els acords 
adoptats restaran definitivament aprovats. 

 

ORDENANÇA NÚM. 19 

TAXA PER L’ESTACIONAMENT DE VEHICLES DE TRACCIÓ MECÀNICA 
EN LES VIES PUBLIQUES MUNICIPALS  

Aquesta Ordenança va ser modificada únicament pel que fa a la tarifa. Ara que 
és el moment d’aplicar-la, s’ha detectat que hi havia alguns articles que no 
s’entenien i que es trobaven desfasats. També s’ha afegit el concepte “parella” 
a l’hora de poder adquirir distintius per part de persones que tenen alguna 
vivenda, ja sigui de propietat o de lloguer a Sant Vicenç. 
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Per tant, cal derogar els fins ara vigents articles 11, 12, 13 i publicació i s’han 
de modificar els articles següents, la redacció dels quals restaria de la següent 
manera: 

Article 2n.- Fet imposable 
 
1. Constitueix el fet imposable de la taxa l’aprofitament especial del domini 
públic local que es produeix per l'estacionament de vehicles de tracció 
mecànica en les vies públiques d'aquest municipi, dintre de les zones 
determinades per l’Ajuntament. 
 
2. Als efectes d'aquesta Ordenança, s'entendrà per estacionament qualsevol 
immobilització d'un vehicle la durada de la qual passi de dos minuts, sempre 
que no estigui motivada per imperatius de circulació. 
 
3. No està subjecte a la taxa regulada en aquesta ordenança l'estacionament 
dels vehicles següents: 
 
a) Els vehicles estacionats en zones reservades per a la seva categoria o 
activitat. 

b) Els vehicles autotaxis quan el conductor estigui present. 
 

Article 4t.- Responsables 
 
1. Són responsables tributaris les persones físiques i jurídiques determinades 
com a tals a la Llei General Tributària i a l’Ordenança General. 
 
2. La derivació de responsabilitat requerirà que, prèvia audiència de l’interessat, 
es dicti acte administratiu, en els termes previstos a la Llei General Tributària. 
 

Article 6è. (...) 

-Tarifa 1a................................. 70,00 euros anuals per vehicle.  
a) -Vehicles de persones que són titulars d’un bé immoble o ho és la seva 

parella o algun familiar de primer grau. 
b) -Vehicles de persones que són arrendatàries d’algun bé immoble o ho és la 

seva parella o algun familiar de primer grau. 
(...) 

Article 8è.- Període impositiu 
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1. Quan es tracti d’un estacionament de duració limitada, el període impositiu 
coincideix amb el temps d’estacionament, el qual no pot excedir de 1,5 hores 
en tot el terme a excepció del Passeig Marquès Casa Riera que el temps 
màxim és de 2,5 hores. 

2. Quan es tracti d’un estacionament de duració il·limitada, l’autorització de la qual 
s’estén a varis exercicis, el període impositiu comprendrà l’any natural, excepte 
en els supòsits d’inici o cessament en la utilització privativa o aprofitament 
especial. En aquest cas el període impositiu s’ajustarà a aquesta circumstància. 

3. Respecte al prorrateig s’estarà al previst a l’Ordenança General. 

Article 9è.- Règim de declaració i d’ingrés 

1. La taxa s’exigirà en règim d’autoliquidació. 

2. Quan es tracti de l’estacionament de duració limitada la taxa s’haurà de 
pagar en el moment de l’inici de dit estacionament. El pagament s’efectuarà en 
les màquines expedidores de bitllets acreditatius del pagament realitzat, 
instal·lades en les vies públiques, havent de figurar, durant el temps de 
l’estacionament aquest bitllet en la part interior del parabrises, de forma 
totalment visible des de l’exterior. 

3. En els supòsits en què es sol·liciti autorització per estacionar determinats 
vehicles en règim de duració il·limitada, caldrà ajustar-se a allò establert a 
l’Ordenança número 62, reguladora del Reglament del servei públic 
d’estacionament de vehicles a motor en zones especials i determinades de la 
via pública, sota control horari limitat “zona blava”.El distintiu acreditatiu haurà 
de figurar en lloc visible sempre que el vehicle es trobi estacionat en l’espai de 
la via pública autoritzat. 

Article 10è.- Infraccions i sancions 

Pel que respecta a les infraccions i sancions tributàries que, en relació a la taxa 
regulada en aquesta Ordenança, resultin procedents, s’aplicarà el que disposa 
la Llei General Tributària i l’Ordenança General. 

La Comissió Informativa va emetre dictamen favorable. 

Per tant, s’acorda, per majoria absoluta, amb el vot a favor de CiU (6), 9SV 
(4), PSC (1) i PP (1) i l’abstenció d’E+E (1), proposar al Ple de la Corporació 
que aprovi els acords següents: 
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Primer.  Aprovar provisionalment la modificació l’Ordenança Fiscal número 19, 
d’acord amb els antecedents exposats. 

Segon.  Exposar al públic en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament els anteriors 
acords provisionals, així com el text complet de les modificacions durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptats des del dia següent al de la publicació de 
l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de la Província. Transcorregut el 
període d’exposició pública sense haver-se presentat reclamacions, els acords 
adoptats restaran definitivament aprovats. 

 

ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 20  

TAXA PER SERVEIS ESPECIALS  

S’ha detectat que la tarifa d’aquesta taxa en moltes ocasions es cobra sencera 
per una hora, quan caldria cobrar-se pel temps realment utilitzat. Per tant, es 
proposa eliminar de la quota la paraula “o fracció” per poder cobrar al ciutadà el 
servei del qual realment s’està beneficiant i no tota una hora sencera. 

S’ha de modificar l’article 5è apartat 2 epígrafs a i b tot eliminant “o fracció” 

La Comissió Informativa va emetre dictamen favorable. 

Per tant, s’acorda, per unanimitat:  

Primer. Aprovar provisionalment la modificació l’Ordenança Fiscal número 20, 
d’acord amb els antecedents exposats. 

Segon. Exposar al públic en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament els anteriors 
acords provisionals, així com el text complet de les modificacions durant el 
termini de trenta dies hàbils, comptats des del dia següent al de la publicació de 
l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de la Província. Transcorregut el 
període d’exposició pública sense haver-se presentat reclamacions, els acords 
adoptats restaran definitivament aprovats. 
 
 
 
SISÈ. DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DEL PLE PER 
APROVAR EL TEXT REFÓS DEL PROJECTE DE CONSTRUCCIÓ D’UNA 
GLORIETA CIRCULAR I D’UN PAS DE VIANANTS A LA CARRETERA 
NACIONAL II PK 653+056 TRAM SANT VICENÇ DE MONTALT. 
 
El senyor Secretari llegeix el Dictàmen de la Comissió Informativa: 
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La sentència judicial 135/2011 del Procediment contenciós administratiu 
número 414/2008-A interposat per part del senyor Roman Marrero Macías 
davant el Jutjat Contenciós Administratiu número 13 de Barcelona, va declarar 
nul el Projecte de construcció d’una glorieta circular i d’un pas de vianants a la 
carretera Nacional II pk 653+056 tram Sant Vicenç de Montalt. 
 
En virtut de la providència dictada pel jutge en la Peça separada d’execució 
forçosa de sentència- incident número 9/2011-A, el tècnic redactor del projecte 
ha hagut de redactar-ne un text refós del projecte seguint les indicacions del 
jutjat. 
 
El tècnic redactor ha elaborat el Text Refós del Projecte de construcció d’una 
glorieta circular i d’un pas de vianants a la carretera Nacional II pk 653+056 
tram Sant Vicenç de Montalt, d’acord amb les directrius esmentades. 
 
La Comissió Informativa va emetre dictamen favorable. 
 
S’acorda, per majoria absoluta, amb el vot a favor de CiU (6), PSC (1) i PP 
(1) i l’abstenció de 9SV (4) i E+E (1):  
 
Primer. Aprovar el Text Refós del Projecte de construcció d’una glorieta 
circular i d’un pas de vianants a la carretera Nacional II pk 653+056 tram Sant 
Vicenç de Montalt. 
 
Segon. Fer públic l’expedient durant 20 dies per a formular al·legacions, 
mitjançant la publicació del present  edicte al Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona i al Tauler d’Anuncis de la Corporació. Així mateix, es va acordar 
notificar el present acord als veïns afectats i al Jutjat Contenciós Administratiu 
número 13 de Barcelona per a la seva constància en els autes. 
 
 
SETÈ.  DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DEL PLE PER 
AUTORITZAR L’AGRUPACIÓ DE MUNICIPIS DEL TRANSPORT URBÀ 
(AMTU) PER TAL QUE REPRESENTI L’AJUNTAMENT DE SANT VICENÇ 
DE MONTALT D’ACORD AMB LA SEVA PROPOSTA PRESENTADA. 
 
El senyor Amadeu Clofent Rosique, regidor de Mobilitat, pren la paraula i 
exposa l’assumpte. 
 
Vist el 2n Conveni formalitzat en data 7 de juliol de 2010, entre el Sr. Manel 
Nadal i Farreras, en qualitat de Secretari per a la Mobilitat del Departament de  
Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya (DPTOP) i 
de President del Comitè Executiu i Director general de l’Autoritat del Transport 
Metropolità (ATM) i, l’Il·lm. Sr. Josep Mayoral Antigas, en qualitat de president 
de l‘Agrupació de Municipis titulars del servei de Transport Urbà (AMTU), i que 
té per objecte la millora del transport públic col·lectiu urbà dels municipis 
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associats a l’AMTU, mitjançant l’increment dels ajuts a municipis per a la millora 
del transport urbà que actualment atorga la Generalitat de Catalunya en aquest 
àmbit. La durada d’aquest conveni és de 2010 al 2014. 
 
Atès que l’Ajuntament de Sant Vicenç de Montalt és membre associat de 
l’AMTU, segons acord adoptat pel ple en sessió celebrada el dia 26 de març de 
2009. 
 
Vist que en el pacte segon, lletra B, primer apartat, de l’esmentat conveni, 
s’estableix que: “L’AMTU es compromet a: Obtenir dels ajuntaments d’aquests 
municipis, que tinguin interès en beneficiar-se de les mesures de foment de la 
Generalitat de Catalunya, l’autorització expressa per a actuar, en representació 
seva, com a interlocutora única davant la Generalitat de Catalunya i l’ATM, en 
l’acompliment d’aquest conveni.” 
 
Considerant que l’Ajuntament de Sant Vicenç de Montalt té interès en acollir-se 
a les ajudes que resulten de l’esmentat conveni i, alhora, i a petició de l’AMTU, 
entenc procedent l’autorització a que es fa referència en el paràgraf anterior, tal 
i com es va fer pel 1r Conveni 2007-2010. 
 
La Comissió Informativa va emetre dictamen favorable. 
 
El senyor Pere Orts Cubillo, regidor d’Esquerra, pregunta què suposarà a nivell 
de diners. 
 
El senyor Clofent li respon que 24.000 euros. 
 
Finalment, s’acorda, per unanimitat, l’adopció dels següents ACORDS: 
 
Primer.- Autoritzar a l’Agrupació de Municipis amb Transport Urbà (AMTU) per 
tal que representi a l’Ajuntament de Sant Vicenç de Montalt, al efectes que 
s’estableixen en el pacte segon, lletra B, paràgraf 1., del conveni formalitzat el 
dia 7 de juliol de 2010, entre el DPTOP- ATM i l’AMTU (objecte de transcripció 
en la part expositiva d’aquesta proposta), l’objecte del qual és la millora del 
transport públic col·lectiu urbà dels municipis associats a l’AMTU. L’expressada 
autorització s’entén tant àmplia en dret com sigui menester, en el marc dels 
drets i obligacions que es recullen en el conveni de referència. 
 
Segon.- Comunicar l’acord antecedent al Departament de Territori i 
Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya, a l’ATM i a l’AMTU. 
 
 
 
VUITÈ. DONAR COMPTE DE L’APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE 
L’ARTICLE 5.1 DE L’ORDENANÇA NÚMERO 22 REGULADORA DEL PREU 
PÚBLIC PER LA PRESTACIÓ DEL SERVEI D’ESCOLA BRESSOL. 
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La senyora Maria Lluïsa Grimal i Colomé, regidora d’Ensenyament, pren la 
paraula per donar compte de l’acord adoptat per la Junta de Govern Local, en 
sessió celebrada el dia 15 de març de 2012, que es transcriu tot seguit: 
 
“1) La Regidoria d’Ensenyament ha presentat una proposta d’aprovació de les 
noves tarifes de l’Escola Bressol per al curs vinent. La proposta consisteix en 
un increment de les quotes d’un 11% respecte el curs anterior, amb motiu de 
l’important descens de l’alumnat i per la considerable disminució de la 
subvenció que atorga la Generalitat de Catalunya per al funcionament del 
centre. 
 
El Ple de la Corporació, en sessió celebrada el dia 30 de juny de 2011, va 
aprovar la delegació a favor de la Junta de Govern Local de l’establiment i 
aprovació dels Preus Públics, tot donant-ne compte al Ple a posteriori. 
 
Per tot l’exposat s’acorda, per unanimitat, 
 
Primer. Aprovar la modificació de l’article 5.1 de l’Ordenança número 22 
reguladora del Preu Públic per la prestació del servei d’Escola Bressol, el qual 
quedarà redactat de la següent manera: 
 
“Article 5. Quota tributària 
 
1. La quantia de la taxa es determinarà aplicant les tarifes següents: 
 
     

 
EMPADRONATS  NO EMPADRONATS 

 
 
Matrícula   151 €    180 €  
(inclou material escolar) 
 
 
Lactants (4 mesos-1 any) 269 € mensuals  320 € mensuals 
 
Caminants (1-2 anys) 151 € mensuals  180 € mensuals 
 
 
Parlants (2-3 anys)   151 € mensuals  180 € mensuals 
 
 
Servei de permanències 
            27 € mensuals per cada mitja hora.  
            Esporàdics: 6 € cada mitja hora. 
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El servei de permanències es presta de 8 a 9 h i de 12 a 13 h. 
 

La matrícula es farà efectiva, per als alumnes nous, al formalitzar la matrícula i, 
per a la resta d’alumnes, el mes d’agost.” 

 
Segon. Exposar al públic la present modificació durant trenta dies mitjançant el 
corresponent edicte al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i el Tauler 
d’Anuncis de la Corporació, a efectes de possibles reclamacions, de no produir-
se’n cap, s’entendrà aprovada definitivament. 
 
Tercer. Donar compte dels antecedents acords al Ple de la Corporació, en la 
propera sessió ordinària que se celebri.” 
 
 
 
Així mateix, la regidora d’Ensenyament, ofereix als assistents les oportunes 
explicacions de l’assumpte. Es transcriu tot seguit la seva intervenció: 
 
“La nostra escola bressol “Els Garrofers” ha experimentat,  en aquests 

darrers 5 anys, un descens pel que fa al nombre d’alumnes 

matriculats, fet que va estretament lligat al nombre de naixements de 

cada any. Aquest curs tenim 85 alumnes matriculats, un 15% menys 

que l’any passat, el curs passat n’hi havia 102. Aquest fet sumat amb 

la disminució de la subvenció de la Generalitat (de 1800€ a 1600€ x 

nen) ha fet incrementar el dèficit (60.000€) corresponents al curs 

passat 2010/2011. 

 
La modificació aprovada del preu públic reflecteix un augment de 
l’11% i persegueix mirar d’equilibrar el diferencial de la subvenció 
que es deixarà de rebre, (si es manté la reducció del 2011) amb la 
matriculació d’alumnes d’aquest curs  200x85=17.000€ de menys. 
 
En l’estudi econòmic s’observen les altres despeses de personal, 
neteja, manteniment, consums d’aigua, llum, gas, despeses per 
funcionament, etc. Les del personal són les que més poden fer variar 
el concepte de despesa en funció de les necessitats i circumstàncies 
de cada curs. 
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Aquestes són les que cal ajustar, en funció de la demanda, cada curs 
escolar i, cal que tothom sàpiga que voler i poder continuar donant 
aquest servei (no obligatori) representa un esforç, un esforç ben 
satisfactori per a tots els que en puguin gaudir. 
 
Les dades actuals són: dues aules de lactants (7 i 7 nens), dues aules 
de caminants (11 més 12 nens) i tres aules de parlants (16 x3 
alumnes). 
 
Detallades, es diferencien dues quotes: 
 
- lactants (0-1anys) – 242€ a 269€ 
- caminants (1-2anys) i parlants (2-3anys) – 136 a 151€ 
 
Servei de permanències (opcional): 
 
- 24 a 27€ mensuals 
 
L’ordenança també distingeix, a més a més d’aquest preu que és per 
als empadronats, el més car per als no empadronats. 
 
Si fem una comparativa amb d’altres municipis veïns, observem que 
els nostres preus per al curs vinent seran molt similars als actuals de 
moltes altres escoles bressol, sense els increments, que en la majoria 
dels casos, s’estan  estudiant. 
 
Arenys de Mar - 147,95€ 
Arenys de Munt – 150 € 
Mataró – 154€ 
Argentona – 149,18€ 
Vilassar de Dalt – 197,42€ 
Llavaneres – 145,51€ i actualment 172€ (preu únic) 
Caldes – 167 €/230 €” 
 
Pren la paraula la regidora de 9SV, Maria Villalta Morro, i vol saber quina 
perspectiva es veu des del govern, ja que si els preus segueixen així, pot ser 
que es converteixin en dissuasoris, i es pot arribar a una pèrdua de qualitat del 
servei respecte a les criatures. En definitiva, pregunta quina sostenibilitat li veu 
el govern al servei. 
 
La regidora d’Ensenyament respon que l’acord a què s’ha arribat és el d’oferir 
el servei i no augmentar el preu de forma desmesurada, perquè les famílies no 
es trobessin amb un preu poc assumible.  
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El senyor Pere Orts i Cubillo, regidor d’Esquerra, pregunta quants nens hi ha 
per franges d’edat. 
 
La senyora Grimal li respon que hi ha dues aules de nadons, amb set infants a 
cadascuna. Hi ha dues aules de 1 a 2 anys, l’una amb 11 i l’altra amb 2 
alumnes, quan la ràtio és de 13. Pel que fa a la franja de 2 a 3 anys, hi ha tres 
aules amb 16 alumnes cadascuna. 
Ara caldrà decidir quantes aules s’oferten, de cara a la preinscripció. 
 
El senyor Orts remarca que el que vol saber és si es volgués satisfer el 100% 
de la demanda, què és el que tindríem. 
 
La senyora Grimal respon que, segons les dades del Padró d’Habitants, els 
possibles candidats serien els nascuts entre el 2010 i el 2012. Hi ha 9 nadons, 
56 que estan entre la franja de 1 a 2 anys i 45 infants de 2 a 3 anys. 
 
El senyor Orts manifesta que hi ha un sector, el dels nadons, que està 
perjudicat perquè els correspon la tarifa més cara, per això volia saber quants 
nadons es podrien incorporar. 
 
 
Finalment, el Ple de la Corporació es dóna per assabentat de l’acord adoptat 
per la Junta de Govern Local, en sessió celebrada el dia 15 de març de 2012 
pel qual es va aprovar la modificació de l’article 5.1 de l’Ordenança número 22 
reguladora del Preu Públic per la prestació del servei d’Escola Bressol. 
 
 
 
 
 NOVÈ. DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DEL PLE  RELATIVA 
A LA DECLARACIÓ DE L’OBRA COMPRESA AL PROJECTE BÀSIC DE 
CONSTRUCCIÓ D’UN EDIFICI DE 10 HABITATGES AMB PROTECCIÓ 
OFICIAL DESTINATS A LLOGUER I 15 HABITATGES DOTACIONALS 
PÚBLICS AL PASSEIG SANT JOAN, COM OBRA D’ESPECIAL INTERÈS A 
L’EFECTE DE BONIFICAR-LA DE DIVERSOS TRIBUTS MUNICIPALS. 
 
El senyor Enric Miralles Torres, regidor d’Urbanisme, explica als assistents el 
tema. 
 
La Junta de Govern Local de data 15 de març de 2012 va aprovar el Projecte 
bàsic de Construcció d’un edifici de 10 habitatges amb protecció oficial 
destinats a lloguer i 15 habitatges dotacionals públics al Passeig Sant Joan. 
 
Així mateix, es va trametre al Ple de la Corporació l’expedient per tal que 
declarés, si escau, l’obra de referència com d’especial interès en tractar-se 
d’una promoció d’habitatges dotacionals i de protecció oficial, a l’efecte 
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d’obtenir una bonificació del 95% de la quota de l’impost sobre construccions, 
instal·lacions i obres. 
 
Pel fet de considerar-la una obra d’especial interès per la seva funció social per 
al municipi, també va proposar que el Ple declarés una bonificació del 100% de 
la taxa per llicències o la comprovació d’activitats comunicades en matèria 
d’Urbanisme i per a la primera ocupació i per altres llicències que poguessin 
gravar-la, així com una bonificació del 100% quant a l’import del 5% restant de 
l’Impost de Construccions, Instal·lacions i Obres, d’acord amb la reserva de 
facultats, aprovada pel Ple de la Corporació de data 14 de gener de 2010, que 
permet a l’Ajuntament realitzar per si mateix i sense necessitat d’avocar de 
forma expressa la competència de delegació en la Diputació de Barcelona, les 
facultats d’aprovar determinades actuacions singulars de recaptació, concedir 
beneficis fiscals, realitzar liquidacions per determinar els deutes tributaris o 
aprovar l’anul·lació, total o parcial, de les liquidacions, respecte d’alguns dels 
tributs o ingressos de dret públic la gestió dels quals ha estat delegada en la 
Diputació de Barcelona, quan circumstàncies organitzatives, tècniques, o de 
distribució competencial dels serveis municipals, ho facin convenient.  

La Comissió Informativa va emetre dictamen favorable. 
 
El senyor Jaume Arcos Vinyals, portaveu del Grup Municipal de 9Sv, pregunta 
la situació en què es troba ara el tema. 
 
El senyor Alcalde cedeix la paraula al senyor Secretari. L’Ajuntament està a 
l’espera de la constitució d’una UTE per part dels adjudicataris. 
 
Per tant, s’acorda, per unanimitat,  
 
Primer. Declarar l’obra del Projecte bàsic de Construcció d’un edifici de 10 
habitatges amb protecció oficial destinats a lloguer i 15 habitatges dotacionals 
públics al Passeig Sant Joan com d’especial interès en tractar-se d’una 
promoció d’habitatges dotacionals i de protecció oficial, a l’efecte d’obtenir una 
bonificació del 95% de la quota de l’impost sobre construccions, instal•lacions i 
obres. 
 
Segon. Pel fet de considerar-la una obra d’especial interès per la seva funció 
social per al municipi, declarar una bonificació del 100% de la taxa per 
llicències o la comprovació d’activitats comunicades en matèria d’Urbanisme i 
per a la primera ocupació i per altres llicències que poguessin gravar-la, així 
com una bonificació del 100% quant a l’import del 5% restant de l’Impost de 
Construccions, Instal•lacions i Obres, d’acord amb la reserva de facultats, 
aprovada pel Ple de la Corporació de data 14 de gener de 2010, que permet a 
l’Ajuntament realitzar per si mateix i sense necessitat d’avocar de forma 
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expressa la competència de delegació en la Diputació de Barcelona, les 
facultats d’aprovar determinades actuacions singulars de recaptació, concedir 
beneficis fiscals, realitzar liquidacions per determinar els deutes tributaris o 
aprovar l’anul•lació, total o parcial, de les liquidacions, respecte d’alguns dels 
tributs o ingressos de dret públic la gestió dels quals ha estat delegada en la 
Diputació de Barcelona, quan circumstàncies organitzatives, tècniques, o de 
distribució competencial dels serveis municipals, ho facin convenient. 
 
Tercer. Donar trasllat dels presents acords a l’Organisme de Gestió Tributària i 
notificar-lo als promotors del projecte. 
 
 
  
DESÈ. DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DEL PLE RELATIVA  A 
LA PROPOSTA DEL GRUP  MUNICIPAL DE 9SV, SOL·LICITANT EL 
SUPORT A L’ACORD ADOPTAT PEL CONSELL COMARCAL DEL 
MARESME PEL QUAL ES DEMANA A LA GENERALITAT QUE DOTI DE 
FINANÇAMENT ALS AJUNTAMENTS PERQUÈ PUGUIN COMPLIR LES 
OBLIGACIONS DE LA LLEI DE PROTECCIÓ D’ANIMALS. 
 
El Grup Municipal de 9SV ha presentat una proposta d’acord que se sotmet al 
Ple. Exposa la proposta el senyor Jaume Arcos Vinyals, portaveu del Grup 
Municipal de 9SV. Explica que va presentar una proposta per Registre el dia 17 
de febrer de 2012.  
 
S’annexa la proposta: 
 
“PROPOSTA D’ACORD, per el PLE municipal del dia 26 de febrer de 2012 i que 
presenta el grup municipal de 9SV per la seva aprovació sol·licitant el suport a 
l’acord adoptat pel Consell Comarcal del Maresme pel qual es demana a la 
Generalitat que doti de finançament als ajuntaments perquè puguin complir les 
obligacions de la llei de protecció d’animals. 
 
Relació de fets  

Totes les forces polítiques amb representació al Consell Comarcal del Maresme (CIU, 
PSC, PP, ERC, ICV, CUP i PxC) han aprovat una moció en la qual alerten de les 
dificultats amb què es troben els ajuntaments per aplicar la legislació de protecció dels 
animals que obliga els municipis, entre d'altres, a recollir i tenir cura dels animals 
abandonats, perduts o ensalvatgits. El problema és que aquesta competència 
municipal no ha estat dotada de recursos econòmics. 

La Llei de Protecció dels Animals també obliga els ajuntaments a disposar de centres 
d'acollida i prohibeix el sacrifici de gats, gossos i fures a les seves instal·lacions, 
excepte per motius sanitaris o humanitaris. En el cas de no poder complir aquests 
requisits, la llei estableix que els municipis poden delegar en ens supramunicipals. 
Aquest és el cas de diversos ajuntaments del Maresme que tenen signat un conveni 
amb el Consell Comarcal per a la recollida i acollida dels animals que s'abandonen en 
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el seu municipi. Aquest servei es presta des del Centre d'Atenció d'Animals Domèstics 
de Companyia (CAAD) que està ubicat a Argentona. Sigui amb delegació o sense, el 
problema és el mateix: la manca d'una línia de finançament del servei. 

A la moció aprovada en el darrer Ple, s'exposa aquesta situació i s'insta la Generalitat 
a accelerar la  tramitació del reglament de la LLei de Protecció dels Animals perquè 
"els ajuntaments disposin d'una eina que detalli els recursos i els procediments que es 
poden aplicar en matèria de recollida i custòdia dels animals de companyia". Al mateix 
temps, es demana que l'aplicació d'aquest reglament es faci "tenint en compte les 
dificultats econòmiques dels ens locals, és a dir, essent conscients de la reducció 
d'ingressos que estan patint els municipis i en general les administracions públiques". 
Per aquests motius, "caldria dotar una línia de finançament als ens locals per donar 
compliment a les obligacions derivades de la llei". 

Els acords presos en el plenari comarcal es concreten en: 

1. Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya que, amb la màxima celeritat, 
elabori el reglament del Decret Legislatiu 2/2008 que aprova el text refós de la 
Llei de Protecció dels Animals, preveient els recursos i els procediments 
necessaris perquè els ajuntaments puguin assumir aquesta competència 
municipal d'acord amb un finançament adequat al context econòmic actual.  

2. Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya que doti una línia de 
finançament als ens locals per donar compliment a les obligacions derivades 
del Decret Legislatiu 2/2008 que aprova el text refós de la Llei de Protecció dels 
Animals. La manca d'aquest finançament pot comportar dificultats en el 
compliment de la Llei.  

3. Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya perquè en els municipis on no 
es disposi de Policia Local pròpia, principalment els petits municipis d'àmbit 
rural, l'autoritat de control que s'escaigui (sigui el Cos dels Agents Rurals o el 
Cos de Mossos d'Esquadra) s'encarregui de vetllar pel compliment de les 
obligacions de censar els animals domèstics d'acord amb l'article 14 del Decret 
Legislatiu 2/2008 que aprova el text refós de la Llei de Protecció dels Animals.  

4. Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya que realitzi les gestions 
necessàries perquè els ens locals puguin tenir accés a les dades del cens de 
l'Arxiu d'Identificació d'Animals de Companyia gestionat pel Consell de 
Veterinaris de Catalunya.  

5. Proposar l'aprovació d'aquesta moció als ajuntaments de la comarca.  

6. Comunicar aquests acords a la mesa del Parlament de Catalunya, a la 
presidència de la Generalitat de Catalunya i al Departament d'Interior, el 
Departament d'Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i Medi Natural, 
l'Associació Catalana de Municipis i la Federació de Municipis de Catalunya. 

 
 Per tant, es proposa a l’Ajuntament en ple l’adopció dels següents 
 

Proposta d’acords 
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1. DONAR SUPORT als acords citats adoptats pel plenari del Consell Comarcal 
del Maresme. 

 

2. Comunicar aquest acord al Consell Comarcal del Maresme, a la mesa del 
Parlament de Catalunya, a la presidència de la Generalitat de Catalunya i al 
Departament d'Interior, el Departament d'Agricultura, Ramaderia, Pesca, 
Alimentació i Medi Natural, l'Associació Catalana de Municipis i la Federació de 
Municipis de Catalunya. 

             Amb tot, el ple municipal acordarà allò que sigui més adient.”     
 
 
La Comissió Informativa va emetre dictamen favorable al respecte. 
 
El senyor Amadeu Clofent Rosique, portaveu de CiU, comenta que aquest punt 
i el següent tenen un contingut igual però un proposat pel Govern, i aclareix 
que van arribar a un acord de consensuar les propostes que afectessin al 
conjunt de la ciutadania a través d’una proposta conjunta de la Comissió 
Informativa i això no es va acceptar per part de 9SV i Esquerra,  per això no 
donaran suport a una proposta que no estigui avalada per tot el Consistori. 
  
El punt posterior a l’Ordre del Dia té el mateix contingut però presentat per CiU i 
PSC.  
 
Pren la paraula el senyor Lluís Bisbal i Pujol, regidor del PSC, per demanar a 
9SV, que com el que han fet és copiar una moció del Consell Comarcal del 
Maresme, que pogués ser presentada per tots els grups polítics de forma 
consensuada. 
 
El senyor Arcos critica que el 17 de febrer el seu Grup  va presentar la proposta 
d’acord i, ara fa una setmana que el Govern  presenta la mateixa. El que 
proposa el Grup de 9SV és que consti com a presentada per 9SV amb 
l’adhesió dels altres grups. És ridícul presentar la mateixa moció després, no 
vol consensuar sinó que s’hi adhereixin, el seu Grup no hi veu l’inconvenient. 
 
El senyor Pere Orts Cubillo pregunta si és el mateix text. En obtenir una 
resposta afirmativa, manifesta que votarà a favor de les dues. 
 
El senyor Arcos afirma el mateix, que votarà a favor de les dues propostes i 
remarca la Sr. Alcalde que aquesta proposta va ser aprovada pel Consell 
Comarcal del Maresme i va ser enviada a tots els municipis, i hores d’ara li 
consta que ja es té resposta. 
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El Sr. Alcalde, finalitza el debat aclarint que el compromis a que es va arribar va 
ser el de consensuar a la CIP tots els punts, i manifesta que es un problema de 
formes, no de fons.  
 
Es procedeix a la votació, essent el següent resultat 
 
S’acorda, per majoria absoluta, amb el vot a favor de 9SV (4), E+E (1) i PP 
(1), i vot en contra de CiU (6) i PSC (1),  DESESTIMAR la proposta 
anteriorment transcrita, d’acord amb els antecedents exposats. 
 
 
 
ONZÈ. DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DEL PLE RELATIVA  
A LA PROPOSTA DELS GRUPS  MUNICIPALS  DE  CIU I PSC 
SOL·LICITANT EL SUPORT A L’ACORD ADOPTAT PEL CONSELL 
COMARCAL DEL MARESME PEL QUAL ES DEMANA A LA GENERALITAT 
QUE DOTI DE FINANÇAMENT ALS AJUNTAMENTS PERQUÈ PUGUIN 
COMPLIR LES OBLIGACIONS DE LA LLEI DE PROTECCIÓ D’ANIMALS. 
 
Des de l’Equip de Govern es presenta a aprovació la proposta següent.  

 

“Relació de fets 

Totes les forces polítiques amb representació al Consell Comarcal del Maresme 

(CiU, PSC, PP, ERC, ICV, CUP i PxC) han aprovat una moció en la qual alerten 

de les dificultats amb què es troben els ajuntaments per aplicar la legislació de 

protecció dels animals que obliga els municipis, entre d’altres, a recollir i tenir 

cura dels animals abandonats, perduts o ensalvatgits. El problema és que 

aquesta competència municipal no ha estat dotada de recursos econòmics.  

 

La Llei de Protecció dels Animals també obliga els ajuntaments a disposar de 

centres d’acollida i prohibeix el sacrifici de gats, gossos i fures a les seves 

instal·lacions, excepte per motius sanitaris o humanitaris. En el cas de no poder 

complir aquests requisits, la llei estableix que els municipis poden delegar en 

ens supramunicipals. Aquest és el cas de diversos ajuntaments del Maresme 

que tenen signat un conveni amb el Consell Comarcal del Maresme per a la 

recollida i acollida dels animals que s’abandonen en el seu municipi. Aquest 

servei es presta des del Centre d’Atenció d’Animals Domèstics de Companya 
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(CAAD) que està ubicat a Argentona. Sigui amb delegació o sense, el problema 

és el mateix: la manca d’una línia de finançament del servei. 

 

A la moció aprovada en el darrer Ple, s’exposa aquesta situació i s’insta a la 

Generalitat a accelerar la tramitació del reglament de la Llei de Protecció dels 

Animals perquè “ els ajuntaments disposin d’una eina que detalli els recursos i 

els procediments que es poden aplicar en matèria de recollida i custòdia dels 

animals de companyia”. 

Al mateix temps, es demana que l’aplicació d’aquest reglament es faci “tenint 

en compte les dificultats econòmiques dels ens locals, és a dir, essent 

conscients de la reducció d’ingressos que estan patint els municipis i en general 

les administracions públiques”. Per aquests motius, “caldria dotar una línia de 

finançament als ens locals per donar compliment a les obligacions derivades de 

la llei”. 

 

Els acords presos en el plenari comarcal es concreten en:  

 

1. Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya que, amb la màxima 

celeritat, elabori el reglament del Decret Legislatiu  2/2008 que aprova el 

text refós de la Llei de Protecció dels Animals, preveient els recursos i 

els procediments necessaris perquè els Ajuntaments puguin assumir 

aquesta competència municipal d'acord amb un finançament adequat al 

context econòmic actual. 

 

2. Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya que doti una línia de 

finançament als ens locals per donar compliment a les obligacions 

derivades del Decret Legislatiu  2/2008 que aprova el text refós de la Llei 

de Protecció dels Animals. La manca d'aquest finançament pot 

comportar dificultats en el compliment d'aquesta Llei. 

 

3. Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya perquè en els municipis 
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on no es disposi de Policia Local pròpia, principalment els petits 

municipis d'àmbit rural,  l'autoritat de control que s'escaigui (sigui el cos 

Cos dels Agents Rurals o el cos de Mossos d'Esquadra) s'encarregui de 

vetllar pel compliment de les obligacions de censar els animals 

domèstics d'acord amb l'article 14 del  Decret Legislatiu  2/2008 que 

aprova el text refós de la Llei de Protecció dels Animals.  

 

4. Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya que realitzi les gestions 

necessàries perquè els ens locals puguin tenir accés a les dades del 

cens de l'Arxiu d'Identificació d'Animals de Companyia gestionat pel 

Consell de Veterinaris de Catalunya. 

 

5. Proposar l'aprovació d'aquesta moció als ajuntaments de la comarca. 

 

6. Comunicar aquests acords a la mesa del Parlament de Catalunya, a la 

presidència de la Generalitat de Catalunya i al Departament d'Interior, el 

Departament d'Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i Medi 

Natural, l'Associació Catalana de Municipis i la Federació de Municipis 

de Catalunya.  

 

Per tant, es proposa a l’Ajuntament en ple l’adopció de les següents 

 

PROPOSTES D’ACORD 

 

1. DONAR SUPORT als acord citats adoptats pel plenari del Consell 

Comarcal del Maresme. 

2. Comunicar aquest acord al Consell Comarcal del Maresme, a la 

mesa del Parlament de Catalunya, a la presidència de la Generalitat 

de Catalunya i al Departament d’Interior, el Departament 

d’Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i Medi Natural, 

l’Associació Catalana de Municipis i la Federació de Municipis de 
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Catalunya. 

 

Amb tot, el Ple acordarà allò que sigui més adient.” 

 
La Comissió Informativa va emetre dictamen favorable. 
 
Finalment, s’acorda, per unanimitat, aprovar la proposta d’acord anteriorment 
transcrita per la qual es dóna suport a l’acord adoptat pel Consell Comarcal del 
Maresme pel qual es demana a la Generalitat que doti de finançament als 
ajuntaments perquè puguin complir les obligacions de la llei de protecció 
d’animals. 
 
 
 
DOTZÈ. DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DEL PLE RELATIVA  
A LA PROPOSTA DELS GRUPS  MUNICIPALS  DE CIU, PSC I ESQUERRA 
-ENTESA PER A L’ESTABILITAT ECONÒMICA DELS AJUNTAMENTS 
CATALANS. 
 
Pren la paraula el senyor Amadeu Clofent Rosique, portaveu de CiU i explica 
als assistents la proposta. 

La situació econòmica i financera dels municipis de Catalunya és més 
preocupant per al conjunt d’alcaldes i alcaldesses del territori. A la manca de 
model de finançament local que el nostre municipalisme reclama fa anys s’han 
sumat noves decisions de les Administracions de Catalunya i de l’Estat que 
comprometen, encara més, la capacitat dels municipis per fer front a les seves 
obligacions i a les necessitats dels seus ciutadans. 

Una situació que s’agreuja si es té en compte que, en nombroses ocasions, les 
corporacions locals hem de fer front, per responsabilitat i com a administració 
més propera, a obligacions per a les quals no tenim competència atribuïda 
legalment – els anomenats serveis impropis que, segons estudis recents, 
representen un 30% del pressupost anual – i, per tant, tampoc comptem amb 
recursos assignats.  

A la situació precària de les finances municipals s’han sumat els últims mesos 
la reclamació per part de l’Estat de la devolució de les transferències de més 
que va atorgar a compte als municipis els anys 2008 i 2009, per causa d’una 
previsió errònia feta pel mateix Estat i que va ser superior a la real,  i que les 
corporacions ja han invertit. 

D’altra banda, els municipis estem rebent constants notícies de retallades en 
els serveis públics per part de la Generalitat i també de la reducció de les 
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aportacions que el  Govern de Catalunya farà per al manteniment de serveis 
com les escoles bressol públiques o les escoles municipals de música, i 
d’altres. Decisions que, indubtablement, afectaran de ple les administracions 
locals, que han d’afrontar, com a administracions més properes, les situacions 
creades i que es creïn en un futur arran d’aquestes decisions. Cal tenir en 
compte també, que algunes d’aquestes retallades encara no concretades en la 
despesa corrent ordinària i un transvasament directe de l’endeutament de la 
Generalitat als ajuntaments que, a hores d’ara, no poden repercutir aquests 
dèficits dels serveis afectats als usuaris atès que aquests ja s’ha efectuat.  

Ens trobem doncs, davant d’un context global en el qual els municipis no 
podem continuar complint amb les obligacions que se’ns plategen i on correm 
el risc que les tensions pressupostàries que ja s’estan vivint en alguns 
ajuntaments s’estenguin de forma generalitzada. 

La Comissió Informativa va emetre dictamen favorable. 

El senyor Jaume Arcos Vinyals, portaveu de 9SV, fa la següent intervenció: 

“9SV va presentar en el ple de febrer, tot just fa un mes, una proposta d'acord amb el 
mateix objectiu que la proposta que ara estem debatent; una millora en el finançament 
dels ajuntaments. 
 

La proposta que varem presentar nosaltres era la que proposava l'associació Catalana 
de Municipis (ACM) que com tots sabeu agrupa la majoria d'ajuntaments convergents 
de Catalunya. 
 

Sorprenentment CiU va votar-hi en contra. 
 

Ara CiU presenta una proposta amb el mateix objectiu final que el presentat per 9SV o 
sigui una millora en el finançament dels ajuntaments. 
 

Aquesta proposta d'acord és la mateixa que proposa la Federació de Municipis de 
Catalunya (FMC) que com tots sabeu agrupa la majoria d'ajuntaments socialistes de 
Catalunya. 
 

Crec que és totalment incoherent que CiU no votes a favor de la proposta de l'ACM 
feta per 9SV i ara presenti aquesta, però bé ja us ho fareu .... 
 

Per nosaltres el que és important és el contingut de la proposta no ni qui la fa ni qui la 
presenta. I per tant, com que intentem ser coherents, votarem a favor de la proposta 
de la Federació de Municipis de Catalunya (FMC). 
 

El que he trobat a faltar en aquesta moció i que si que sortia a la proposta de l'ACM 
presentada per 9SV és la referència a donar recolzament a la Generalitat de Catalunya 
a la petició d'un pacte fiscal, en la línia del concerts econòmic. 
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Entenc que en la moció de la Federació de Municipis de Catalunya (FMC) com ja hem 
dit abans, de majoria socialista, no hi figuri, però em sembla incoherent novament que 
en una proposta que fa CiU de Sant Vicenç no s'incorpori aquesta demanda. 
 

Per tant sol·licito que s'incorpori un punt e) amb el següent redactat: 
 

Donar recolzament a la Generalitat de Catalunya en la petició d'un pacte fiscal, en la 
línia del concert econòmic, que suposi una millora en el finançament de Catalunya i 
també dels governs locals.” 

El senyor Alcalde manifesta que va fer la proposta perquè fos consensuada a la 
Comissió Informativa, tal i com s’havia quedat. 

El senyor Lluís Bisbal Pujol, regidor del PSC, opina que no es pot incorporar 
res si prèviament no s’ha pactat a  la Comissió Informativa. 

El senyor Clofent manifesta que l’Equip de Govern no  farà més esforços per 
pactar acords si després  presenten cada grup les seves. 

El Sr. Jaume Arcos pregunta que quin esforç s’han fet per consesuar les 
propostes des de l’Equip de Govern. 

El senyor Pere Orts Cubillo, regidor d’Esquerra, voldria incorporar el text 
proposat per  9SV, però creu que si no es vota a favor, es pot perdre més del 
que es pot guanyar i per això vota a favor. 

Finalment, s’acorda, per majoria absoluta, amb el vot a favor de CiU (6), 
9SV (4), PSC (1), i E+E (1) i l’abstenció del PP (1): 

PRIMER. Proposar a la Generalitat un Acord per a l’estabilitat dels Ajuntaments 
catalans. Un acord que hauria d’incorporar els següents continguts: 

a. Demanar a la Generalitat l’increment dels recursos que destina i 
transfereix als ajuntaments, i que aquest siguin incondicionals. 

b. Garantir el manteniment de l’aportació econòmica del govern de la 
generalitat derivat d’acords i convenis, que afecti al desenvolupament de 
les competències municipals i, especialment en matèria social i 
educativa. 

c. El compromís, no només del Govern de la Generalitat sinó també dels 
grups parlamentaris, de la revisió d’aquelles lleis que comportin un 
esforç econòmic difícil d’assumir avui per als Ajuntaments i tal com 
s’estableix al ‘Estatut d’Autonomia de Catalunya, i al mateix temps, evitar 
que es facin noves normatives que comportin nous esforços 
pressupostaris afegits pels ens locals.  
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d. Demanar a la Generalitat la convocatòria de la comissió bilateral 
Generalitat-Ens Locals per avançar en el compliment de les disposicions 
estatutàries en matèria de finançament local previstes a l’estatut. Això ha 
de comportar fixar un calendari i una metodologia de treball acordada 
entre les dues administracions per a la redacció de la llei de 
Finançament Local catalana, la constitució del Consell de Governs 
Locals, i  iniciar l’estudi i revisió de tota la normativa sectorial que 
impliqui competències impròpies i que actualment no van acompanyades 
del seu preceptiu finançament.  

 
 
TRETZÈ. DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DEL PLE RELATIVA  
A LA PROPOSTA DELS GRUPS  MUNICIPALS DE CIU, PSC, ESQUERRA-
ENTESA I  P.P. PER A LA IMPLANTACIÓ D’UN DESCOMPTE DEL PEATGE 
DE LA C-32 A SANT VICENÇ DE MONTALT. 
 
El regidor de Mobilitat, senyor Amadeu Clofent Rosique, pren la paraula i 
exposa el punt. 

La comarca del Maresme ha estat sempre un corredor de pas entre Barcelona 
capital i la resta del país.  

La mobilitat al Maresme es realitzava a través de la N-II, que uneix la Jonquera 
amb Barcelona. L’any 1967, però, es construïa la primera autopista de 
pagament de l’Estat, que unia Mataró amb Barcelona. Posteriorment, el 1997, 
aquesta s’allargava fins a Palafolls i es dibuixava la via ràpida que unia la 
totalitat de la comarca amb la Capital del país.  

La concessió de la C-32 a ACESA, actualment Abertis, pel que fa al seu tram 
de Montgat a Mataró, s’acabava originàriament l’any 2004. Però aquesta 
concessió s’ha anat allargant en el temps com a conseqüència de l’aplicació de 
peatges anomenats “tous”, a la resta d’autopistes metropolitanes i a la 
supressió parcial o total en alguna d’elles.  

La N-II, malgrat les obres realitzades els darrers anys amb la intenció de 
pacificar-la i convertir-la en carretera local o secundària, continua sent una via 
de comunicació principal amb Barcelona. Fins al punt que resulta impracticable 
la major part del dia degut a l’elevat volum de vehicles que l’utilitzen per tal d’ 
evitar pagar el peatge de la C-32.  

Els alcaldes dels municipis afectats, juntament amb el Consell Comarcal del 
Maresme, han creat una plataforma per demanar el trasllat de la N-II a la C-32 i 
la consegüent eliminació dels peatges existents. Cal fer esment que aquesta 
via no dona servei només als veïns del Maresme si no que suporta el pas de 
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molt vehicles que l’utilitzen de pas per accedir a Barcelona o a les comarques 
de Girona. 

Entenem per tots els motius exposats que l’actual situació que patim els veïns 
de sant Vicenç de Montalt  és injusta i discriminatòria ja que hem d’abonar dos 
peatges, un en cada sentit,  per a la seva utilització. Encara més si tenim 
present que el tram d’autopista utilitzat pels vehicles que circulen de Sant 
Vicenç fins el poble veí d’Arenys de Mar, és escassament de 500 metres. 

La Comissió Informativa de Ple va emetre dictamen favorable al respecte. 

El senyor Jaume Arcos Vinyals, portaveu del Grup Municipal de 9SV, pren la 
paraula per fer la següent intervenció: 

“En el ple del mes passat 9SV va presentar una proposta d'acord en que demanàvem, 
per als usuaris empadronats al municipi de Sant Vicenç, un descompte del 100% del 
preu del peatge aplicable els dies feiners i pels usuaris habituals, entenent com 
habituals els que realitzin vuit o més trànsits mensuals en dies no festius. Una fórmula 
ja aplicada en altres municipis. 
 

CiU i PSC van votar-hi en contra i la moció no va prosperar 
 

El grup municipal de 9SV votarà a favor d'aquesta proposta perquè a diferència de CiU 
pensem que independentment de qui ho presenta el que es bo per Sant Vicenç i pels 
santvicentins cal aprovar-ho vingui d'on vingui la idea. 
 

Dit això veiem alguns matisos a destacar: 
 

1.- Els descomptes que es proposen; per ocupació del vehicle, per freqüència de pas i 
per vehicles "nets" ja s'estan aplicant en el peatge de St. Vicenç des de N de gener de 
2012. Són els descomptes anomenats "Clientes habituales, ECO i VAO. 
 

2.- Continuem creient que és una discriminació pels santvicentins pagar un i per això 
sol·licitem novament que s'afegeixi, en els descomptes que es proposen a la moció, un 
descompte del 100 % per tots aquells usuaris empadronats a St. Vicenç.” 

El Sr. Alcalde, accepta l’esmena presentada per 9SV en el sentit d’incorporar el 
terme “empadronat”. 

Per tant, s’acorda, per unanimitat: 

PRIMER. Sol·licitar al Departament de Política Territorial i Obres Públiques de 
la Generalitat de Catalunya i a l’empresa concessionària que apliqui  el paquet 
de mesures aprovades  pel Govern de la Generalitat  i que contempla la 
bonificació de fins els 100% aplicant els criteris d’alta ocupació, vehicles “nets”, 
freqüència pas o veïnatge. Aquest descompte s’aplicarà tant a les persones  
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físiques  empadronades com a les jurídiques i es realitzarà mitjançant sistemes  
autoritzat per la concessionària actual. 

SEGON. Traslladar el contingut d’aquesta moció al Conseller de Política 
Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya, a l’empresa Abertis 
concessionària del servei i als diferent grups parlamentaris del Parlament de 
Catalunya.  

 
 
CATORZÈ. DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DEL PLE 
RELATIVA  A LA PROPOSTA DELS GRUPS  MUNICIPALS  DE CIU I 
ESQUERRA-ENTESA PER A L’ADHESIÓ A L’ASSOCIACIÓ DE MUNICIPIS 
PER LA INDEPENDÈNCIA. 
 
El senyor Amadeu Clofent Rosique, portaveu de CiU, exposa l’assumpte. 
 
El 13 de setembre del 2009 s’iniciava a Arenys de Munt un moviment popular 
que reclamava exercir el dret d’autodeterminació a partir de realitzar una 
consulta impulsada per la ciutadania en la que es preguntava a la població 
sobre l’acceptació d’una Nació Catalana independent dins de la Unió Europea.  

Aquella iniciativa va ser seguida per 554 municipis d’arreu del Principat, donant 
la possibilitat de votar per la independència de la nostra nació a més 900.000 
catalans.  

El 10 d’abril del 2011, aquest procés es finalitzava amb la realització de la 
Consulta a Barcelona.  

També, com a conseqüència de la sentència del Tribunal Constitucional en 
relació a l’Estatut d’Autonomia de Catalunya que va comportar una modificació 
de continguts que retallaven l’àmbit d’autonomia del nostre país, va sorgir un 
moviment entre els municipis del Principat de Catalunya que va comportar la 
declaració de municipis moralment “exclosos” de la Constitució Espanyola, 
recollint d’aquesta manera el sentit de la manifestació sobiranista del 10 de 
juliol de 2010.  

Tenint en compte que el dret a l’autodeterminació és un principi fonamental 
dels drets humans, qüestió aquesta que està recollida a la carta de les Nacions 
Unides, com també al Pacte Internacional dels Drets Civils i Polítics ratificat per 
l’Estat espanyol el 27 de juliol de 1977, que en el seu Article 1 proclama: “Tots 
els pobles tenen dret a l’autodeterminació. En virtut d’aquest dret determinen 
lliurement el seu estatut polític i procuren també pel seu desenvolupament, 
econòmic, social i cultural. Tots els pobles poden, per a les seves pròpies 
finalitats, disposar lliurement de llurs riqueses i de llurs recursos naturals sense 
perjudicar, però, cap de les obligacions que sorgeixen de la cooperació 
econòmica internacional basada en un principi de benefici recíproc, i també del 
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dret internacional. En cap cas, un poble no pot ser privat dels seus mitjans de 
subsistència. Els estats en aquest pacte, incloent-hi aquells que tenen 
responsabilitat d’administrar territoris no autònoms, i territoris en fideïcomís, 
promouran l’exercici del dret a l’autodeterminació i respectaran aquest dret 
d’acord amb les disposicions de la Carta de les Nacions Unides.”  

Tenint en compte que el Decret 110/1996, de 2 d’abril, regula la constitució 
d’organitzacions associatives de les entitats locals de Catalunya per tal de 
protegir i promoure els seus interessos comuns i genèrics, diversos 
Ajuntaments varen impulsar la creació d’una associació de municipis que 
treballi per avançar cap a l’assoliment de la independència de la nostra nació 
des de l’àmbit municipal;  

Tenint en compte que en el marc de la sobirania de Catalunya el dret a 
l'autodeterminació pot manifestar-se de moltes maneres i, entre elles, 
mitjançant la confederació de les nacions que integren l'Estat, amb ple 
reconeixement de la sobirania originària de Catalunya i  de la nostra plena i 
íntegra sobirania cultural. 

Tenint en compte que Catalunya, com a nació, i en ús de la seva sobirania, 
comparteix la voluntat de formar part del projecte comú europeu i de tenir veu i 
vot en les institucions de la Unió, amb acceptació de les cessions de sobirania 
que això comporta. 

La Comissió Informativa va emetre dictamen favorable. 

El senyor Jaume Arcos Vinyals, portaveu de 9SV,  manifesta que la proposta 
no fa menció a la consulta del 25 d’abril de 2010 i creu que és de justícia afegir 
el següent: 

“Entre ells Sant Vicenç de Montalt, que el 25 d'abril de 2010, va celebrar la 
consulta, organitzada per l'entitat Sant Vicenç Decideix, i aconseguint una 
participació de més del 19 % i un 94,68 % dels vots a favor del sí.” 

El senyor Amadeu Clofent no ho veu imprescindible, creu que s’ha de respectar 
el mateix text. 

El senyor Pere Orts Cubillo regidor d’Esquerra, recolza la proposta de 9SV, 
demana un reconeixement públic de la tasca portada a terme per Sant Vicenç 
Decideix. 

Tot seguit, el senyor Lluís Bisbal Pujol, regidor del PSC, dóna lectura a la seva 
intervenció, explicativa del seu vot, que es transcriu tot seguit: 

“Primer argument. El PSC va ser l’impulsor de l’Estatut de Catalunya que va 
votar majoritàriament el poble de Catalunya. No compartim la sentència del 
Tribunal Constitucional, i vam exigir al Govern d’Espanya que busqués 
fórmules per aplicar l’Estatut en la seva integritat. 
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Segon argument. La tasca de decidir el full de ruta del país és del Parlament de 
Catalunya i dels partits polítics que allà estan representats per voluntat popular. 

Tercer argument. Els ajuntaments, per tant, no ens hem de dedicar a aquestes 
tasques, per què no animen els seus grups parlamentaris a fer aquesta 
demanda? 

Nosaltres els socialistes som federalistes i catalanistes.” 

Finalment, s’acorda, per majoria absoluta, amb el vot a favor de CiU (6), 
9SV (4), E+E (1), l’abstenció de PSC (1) i el vot en contra del PP (1): 

PRIMER. Donar suport a la iniciativa de constituir l’associació d’ens locals 
denominada “MUNICIPIS PER LA INDEPENDÈNCIA” amb l’objecte de 
defensar l’assoliment d’un estat propi, els drets nacionals que corresponen a 
Catalunya i conscienciar a la ciutadania de la necessitat que Catalunya pugui 
exercir el seu dret a decidir.  

SEGON. Demanar adherir-se formalment a l’esmentada associació amb la 
finalitat de defensar els objectius esmentats en els antecedents d’aquesta 
moció. 

TERCER. Designar, l’alcalde, Sr. Miquel Àngel Martínez Camarasa, com a 
titular, i el regidor o regidora que ell designi com a suplent, representants 
d’aquest Ajuntament en l’Associació constituïda.  

QUART. Facultar l’alcalde, Sr. Miquel Àngel Martínez Camarasa, per signar els 
documents necessaris per l’execució del present acord.  

 

QUINZÈ. DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DEL PLE RELATIVA  
A LA PROPOSTA DELS GRUPS  MUNICIPALS  CIU, PSC I P.P. 
D’APROVACIÓ DEL REGLAMENT REGULADOR DE LA PARTICIPACIÓ 
DELS REGIDORS I GRUPS MUNICIPALS EN ELS ÒRGANS 
D’INFORMACIÓ I DIFUSIÓ MUNICIPAL.  

Des de l’Equip de Govern s’ha treballat per a l’aprovació del Reglament 
regulador de la participació dels regidors i grups municipals en els òrgans 
d’informació i difusió municipal, i es presenta una proposta. 

El senyor Pere Orts Cubillo, regidor d’Esquerra, no confia en aquest 
Reglament. Posa com a exemple el 9 Montalt. 
 
El senyor Jaume Arcos Vinyals, portaveu del Grup Municipal de 9SV, continua  
es refereix a l’article del 9 Montalt  març de 2012  en que el Sr. Alcalde ataca al 
seu grup acusant-los de falta de “Valors” i  sense dret a rèplica, encara que 
s’ha sol·licitat.  Continua fent una cronologia dels fets: 
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“Cronologia dels fets: 
 
El 6 de setembre envio un correu electrònic a tots els portaveus dels grups 
municipals fent referència que 9SV té intenció de presentar una proposta 
d'acord per sol·licitar la creació d'una comissió de treball per redactar el 
reglament d'ús dels mitjans de comunicació per tal de garantir, tal com marca la 
Llei, la participació de tots els grups municipals en aquests mitjans. 
 
El 12 de setembre envio a tots els portaveus una primera proposta de 
reglament, elaborada per 9SV i en el que sol·licito novament una reunió 
específica per consensuar les diferents propostes. 
 
El 21 de setembre entro per registre la proposta d'acord perquè en el ple de 29 
de setembre s'aprovi la creació d'aquest grup de treball per elaborar aquest 
reglament. 
 
En la comissió informativa del 26 de setembre retiro l'assumpte de l'ordre del 
dia del ple amb el compromís de l'alcalde de convocar una reunió amb tots els 
partits polítics per parlar del tema. 
 
En el ple del 27 d'octubre jo mateix pregunto a l'alcalde quant té previst 
convocar la reunió per parlar del tema. 
 
El 24 de febrer entro una instància sol·licitant novament una reunió per 
consensuar les dues propostes de documents (9SV i CiU) que hi ha sobre la 
taula. 
 
O sigui que porto més de 6 mesos demanant a l'alcalde que convoqui la reunió 
i que consensuem el reglament d'ús dels mitjans de comunicació. I no hi ha 
manera!!!! 
 
Tot canvia el dilluns d'aquesta setmana, 26 de març, quan rebem un correu 
que se'ns convoca a una reunió a les 18:45 de la tarda del mateix dilluns per 
parlar del tema. 
 
Us penseu que va convocar la reunió i que ha presentar el reglament en aquest 
mateix ple per la meva insistència? Ja us dic que no. A que són degudes 
aquestes preses de cop i volta? 
 
A principis de març vaig fer una queixa formal al Síndic de greuges, explicant 
els fets i denunciant que no teníem reglament, malgrat feia 6 mesos que ho 
demanava i que l'alcalde, de forma intencionada, posposava el tema. 
 
Les presses li han vingut quant la setmana passada el síndic de greuges va 
sol·licitar a l'alcalde la documentació del fets. 
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Llavors correm-hi tots!!!” 
 
Finalment vol fer un vot particular en el sentit que votarà a favor si s’hi inclou 
l’article 30 de la seva proposta que diu: 
 
El senyor alcalde pren la paraula per donar lectura a la següent explicació: 
 
“COMPARATIVA REGLAMENTS PARTICIPACIÓ REGIDORS I GRUPS MUNICIPALS EN ELS MITJANS 

D'INFORMACIÓ I DIFUSIÓ MUNICIPAL 
 
 

L'exposició de motius, objecte, àmbit d'aplicació, condicions d'accés i ús del mitjans i les disposicions 

específiques són pràcticament iguals a les dues propostes tot i que la del govern està molt més detallada i 

també contempla altres temes importants com ara la responsabilitat dels continguts. 
 
La única diferència important és el Títol Tercer del Reglament de 9 Sv que parla del Consell 

Assessor del mitjans de comunicació: Es vol un consell format per periodistes locals, altres 

tècnics relacionats amb els mitjans audiovisuals i caps del mitjans de comunicació local que es 

reuneixen 1 vegada al mes per tractar sobre tot el que s'ha publicat el mes anterior). 

Altra de les tasques del consell seria vetllar per l'objectivitat, veracitat i imparcialitat de les 

informacions, el respecte al pluralisme, la protecció de la cultura... 

També es vol que aquest consell sigui l'òrgan que interpreti els dubtes que generi la interpretació del 

Reglament  

 

Anem a pams: 
 

En el Reglament del govern aquestes funcions venen regulades de la següent manera: 

• A l'article 6 diu que els òrgans de govern i no pas un consell assessor són els que han de 

fomentar la participació i garantir la pluralitat i la proporcionalitat. 

• A la disposició normativa diu que en tot allò que afecti els mitjans de comunicació i informació 

municipal de titularitat municipal, però que és refereixi a aspectes estrictament diferents a 

les condicions d'accés i d'ús, s'estarà a allò previst a la normativa aplicable en cada 

cas. 

• Pel que a fa a la interpretació del reglament, tenint en compte que qui aprova el reglament és el 

Ple a qui li toca la discernir sobre la seva interpretació és al Ple i no a una comissió assessora. 

• Pel que fa al butlletí, comptem amb el consell de redacció format per tot els regidors 

de l'equip de govern, l'alcalde i la responsable de comunicació que una vegada al 

mes, decideixen sobre els continguts de cada número. 

 

Per tant no estem d'acord en el títol tercer del reglament del 9SV i votem NO a la 

inclusió d'aquest vot particular del portaveu del 9 SV 

 
Ja per acabar, només incorporarem del Reglament de 9 SV al Reglament de l'equip de govern, 

en concret l'article 6 que diu: 
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"S'entendrà suficientment garantit el dret d'accés als mitjans de comunicació de titularitat 

pública i els òrgans de d'informació i difusió municipal amb la retransmissió en directe, o en 

diferit, dels plens municipals pel mitjans audiovisuals locals." 

   
Finalment, s’acorda, per majoria absoluta, amb el vot a favor de CiU (6), 
PSC (1) i PP (1) i el vot en contra de 9SV (4) i E+E (1): 
 
Primer. Aprovar provisionalment el Reglament Regulador de la Participació 
dels Regidors i Grups Municipals en els òrgans d’informació i difusió municipal, 
amb el següent text: 
 
“REGLAMENT REGULADOR DE LA PARTICIPACIÓ DELS REGIDORS I GRUPS 
MUNICIPALS EN ELS ÒRGANS D’INFORMACIÓ I DIFUSIÓ MUNICIPAL. 
 
Exposició de motius 
La Constitució espanyola consagra l’Estat democràtic i el pluralisme polític (article 1.1), la 
promoció pels poders públics de la igualtat real i efectiva dels grups (article 9.2), la garantia per 
llei de l’accés als mitjans de comunicació públics dels grups polítics significatius (article 20.3) i el 
dret fonamental de participació, en el seu vessant de dret d’accés (i d’exercici) als càrrecs públics 
(article 23.2). També l’estatut d’Autonomia de Catalunya estableix que els poders públics han de 
promoure les condicions per assolir la igualtat real dels grups i el principi de pluralisme (art.4), i 
els drets de participació política i ciutadana i a una informació plural (arts. 29 i 43), així com 
l’obligació dels poders públics de promoure les condicions per garantir aquest pluralisme polític 
en els mitjans de comunicació (art.52.1). 
 
L’existència d’uns mitjans de comunicació de titularitat pública és una part essencial de l’acció 
dels Ajuntaments per a fomentar la participació i la cohesió social, per a donar a conèixer 
l’activitat municipal i els elements de gestió, així com per facilitar l’accés de la ciutadania als 
serveis. Un dels objectius prioritaris d’aquests mitjans és promoure la participació ciutadana i 
l’interès en els afers públics més propers. L’existència d’una xarxa de mitjans de comunicació 
municipals és fonamental, doncs, per garantir el dret a la informació en general i en particular en 
l’àmbit local, ja que els Ajuntaments són l’administració més propera al ciutadà. 
 
Tradicionalment els mitjans de comunicació local han estat els butlletins, i en alguns casos les 
ràdios municipals. En bona part d’aquest mitjans s’ha assegurat la participació i la pluralitat 
política i de sensibilitats que representa el Consistori. Aquesta pràctica, doncs, ha estat recollida 
en un text legal que esdevé de compliment obligatori per tots i cadascun dels municipis garantint 
un sistema de difusió i participació de tots els membres de l’Ajuntament. 
 
Dins d’aquest marc constitucional i estatutari, i de conformitat amb la legalitat prevista a l’article 
170.2 del Reial Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril (text refós de la llei municipal i de règim 
local de Catalunya), per tal de dotar-se de l’instrument necessari per a la regulació de la 
participació dels grups i regidors i regidores als mitjans de comunicació de titularitat municipal, el 
Ple de l’Ajuntament de Sant Vicenç de Montalt adopta el següent Reglament. 
 
CAPÍTOL PRIMER.  Normes generals 
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Article 1. Objecte 
Es objecte d’aquest reglament la regulació i el foment del dret a la informació pública i a la 
participació dels regidors i regidores, i grups municipals als mitjans de comunicació de titularitat 
publica i els òrgans d’informació i difusió municipal. 
 
Article 2. Àmbit d’aplicació 

1. Les previsions d’aquest Reglament són d’aplicació als supòsits en els quals un regidor, o 
regidora, o grup polític municipal vulgui accedir o fer ús d’espais en un mitjà de 
comunicació o d’informació de titularitat municipal. 

 
2. Són òrgans d’informació i difusió municipals: 

 
- Les cartelleres d’informació ciutadana distribuïdes per tot el municipi i pels diferents 

edificis i equipaments municipals. 
- El butlletí municipal. 
- L’agenda mensual d’activitats. 
- L’emissora de ràdio municipal. 
- La pàgina web municipal. 
- Qualsevol altra plataforma que es creï en el futur i que tingui les mateixes funcions. 

 
3. Resten exclosos de l’àmbit d’aplicació d’aquest Reglament, els suports informatius 

següents: 
 

- El taulell d’avisos municipals i edictes oficials de l’Ajuntament. 
- Els plafons de benvinguda al municipi. 
- Els fulletons, díptics, tríptics i altres publicacions destinades a donar informació 

d’accions, actes i actuacions concretes, com ara campanyes de salut, informació de 
caràcter cultural com temporades estables, cicles d’actuacions, programes de festa 
major, etc, destinades a facilitar la prestació de serveis i la gestió o informació 
d’equipaments o espais públics de la ciutat. 

- Les publicacions institucionals amb informació general del municipi, com el 
calendari, el plànol o l’agenda telefònica i de serveis. 

- En general, qualsevol edició pròpia per al desenvolupament de les tasques i 
actuacions de caràcter municipal i dirigides a la informació ciutadana, així com 
publicacions de caràcter intern adreçades als serveis municipals i/o als seus 
empleats, i publicacions de tipus tècnic, estadístic o sectorial destinats a públics 
específics. 

 
Article 3. Reconeixement del dret 
Es reconeix el dret dels regidors i regidores i grups municipals a accedir als mitjans de 
comunicació o informació de titularitat municipal descrits a l’article 2, en els termes regulats per 
aquest Reglament. 
 
 
CAPÍTOL SEGON. Exercici del dret d’accés i ús pels regidors i regidores i els grups 
municipals 
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Article 4. Condicions d’accés i ús 
1. El dret d’accés als mitjans de comunicació i informació de titularitat municipal es concreta 

amb la reserva d’espai en cadascun dels mitjans per tal que els grups polítics municipals 
puguin exposar les seves opinions i expressar els punts de vista en relació a assumptes 
d’interès públic municipal. 

 
2. La participació dels grups municipals o regidors/res als mitjans de titularitat municipal 

haurà de mantenir els criteris d'ordre estètic o de disseny prefixats pel responsable del 
mitjà, el qual també fixarà els terminis per a la presentació de la informació a publicar. 

 
3. El present Reglament regula els criteris per assignar l’espai, quantificat en temps o en 

espai físic, depenent del mitjà, en els diferents mitjans d’informació i difusió de titularitat 
municipal.  

 
4. La gestió de l’espai, quantificat en temps o en espai físic, es realitzarà i s’assignarà pel 

director o directora o responsable dels mitjans de comunicació o informació de titularitat 
municipal, a partir dels criteris prèviament establerts pel Reglament. 

 
Article 5. Responsabilitat pels continguts 

1. En els supòsits d’utilització dels espais reservats, correspon als grups municipals i 
regidors i regidores elaborar la informació a incloure en els espais reservats i assumir la 
responsabilitat pel seu contingut, amb total indemnitat de l’Ajuntament i del director o 
directora o responsable del mitjà. 

 
2. Les intervencions dels regidors o regidores o portaveus dels grups municipals siguin 

escrites o orals hauran de basar-se en el respecte mutu, s’evitarà la confrontació 
personal i caldrà mantenir unes normes bàsiques de conducta i de cortesia pública. 

 
3. Les informacions dels grups municipals es referiran a la seva activitat en la Corporació i 

en el municipi i a assumptes d’interès públic municipal.  
 

4. En cap cas es podran destinar els espais reservats a propaganda electoral o a la petició 
del vot dels partits polítics o coalicions electorals. Tampoc s’hi podran incloure anuncis 
publicitaris 

 
Article 6. Principis informadors de les condicions d’accés i d’ús 

1. Els òrgans de govern i d’informació i difusió municipal, han de fomentar la participació 
dels regidors i dels grups politics per assegurar la pluralitat, amb l’assignació d’uns 
espais, en el format i amb l’estructura que es proposi, garantint una presencia 
proporcional als diversos grups municipals amb representació al Consistori. 

 
2. Els directors o responsables dels mitjans de comunicació de titularitat pública, elaboraran 

una proposta, que s’elevarà a l’òrgan de govern, en la que hi faran constar quin espai pot 
destinar-se a la participació i accés dels regidors i dels grups municipals. 
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3. L’àrea responsable dels mitjans de comunicació elaborarà anualment un recull i una 
actualització de tots els mitjans d’informació municipal amb indicacions sobre les 
característiques i disponibilitat per part dels grups municipals i es posarà a disposició 
dels grups municipals. 

 
4. Els principis que informaran el repartiment de temps o espais en els diferents mitjans de 

comunicació o informació per part del director o directora o responsable són els 
següents: 

 
a) Preferència En cas de coincidència temporal es dóna preferència a les 

opinions i informacions expressades pels grups polítics municipals respecte 
a les dels regidors i regidores dels mateixos. 

b) Accés igual. La distribució de temps i espais en els diferents mitjans es durà 
a terme, atenent el principi d’igualtat d’accés de cada grup municipal i 
d’acord als criteris de gestió de l’espai establerts en aquest Reglament. 

 
 
 
CAPÍTOL TERCER. Disposicions específiques aplicables als mitjans 
Article 7. Els butlletins i publicacions municipals 

1. En els butlletins municipals amb una periodicitat d’edició destinats a la informació 
municipal de caràcter generalista del municipi i que siguin de titularitat municipal, s’haurà 
de garantir que aproximadament un 10% de l’edició es posarà a disposició dels grups 
municipals per tal que hi facin les seves aportacions en un espai d’opinió i d’imatge. 

 
2. El repartiment de l’espai del 10% assenyalat anteriorment es farà per parts iguals, i en 

cada butlletí o publicació, per tots els grups politics amb presencia al consistori, en funció 
del format i del numero de pàgines del butlletí o publicació. 

 
3. En aquest espai es farà constar que la responsabilitat del contingut o de l’absència 

d’opinió recau en cadascun dels grups municipals. 
 

4. La Regidoria de Comunicació fixarà un termini prudencial (7 dies abans de l’edició de la 
publicació) per tal que els grups puguin elaborar i lliurar el seu article d’opinió. Si els 
articles no són presentats en el termini convingut no es podran publicar. 

 
5. L’ordenació dels articles s’establirà de més a menys representació al consistori. 

 
6. Els escrits dels grups polítics s’hauran d’enviar per correu electrònic a: 

comunicacio@svmontalt.cat , indicant que va adreçat a la secció de “Els partits opinen”. 
 

7. En cap cas es podran incloure anuncis de formacions polítiques en els butlletins 
municipals. 

 
8. El butlletí municipal donarà a conèixer les actuacions i activitats desenvolupades pels 

regidors que tinguin encomanades i delegades tasques per part de l’Alcaldia, i inclouran 
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les informacions necessàries per a garantir a tots els ciutadans el coneixement i les 
condicions d’accés als serveis públics municipals. 

 
9. El butlletí d’informació municipal incorporarà en totes les notícies relacionades amb els 

punts tractats en el Ple municipal la votació que fa cadascun dels grups municipals. 
 

10. Des del dia de la convocatòria de les eleccions municipals i fins que aquestes no hagin 
estat celebrades, no es podrà difondre ni editar cap butlletí ni publicació periòdica, 
destinades a la informació municipal 

 
11. A l’agenda mensual d’activitats que edita l’Ajuntament cada grup polític del consistori 

podrà incloure aquelles activitats que organitzi relacionades amb el món municipal i que 
hagi fet arribar per correu electrònic a l’Àrea de Comunicació abans del 15 de cada mes.  

 
Article 8. Els mitjans audiovisuals 

1. L’emissora municipal dedicarà un espai a la retransmissió en directe, o en diferit, dels 
plens municipals. 

 
2. Els mitjans de comunicació locals, de titularitat municipal, en el cas que els òrgans de 

direcció respectius creguin oportú i convenient d’emetre programes i debats d’informació 
municipal, convocaran a tots els regidors i regidores de la corporació, i grups municipals.  

 
3. En el cas indicat en l’apartat anterior, l’espai reservat a l’accés dels grups municipals als 

mitjans audiovisuals de titularitat municipal no serà inferior al 10% del temps dedicat a la 
informació municipal de caràcter local. 

 
4. La resta de la informació municipal podrà incloure entrevistes i declaracions de l’alcalde 

o alcaldessa i dels regidors i regidores que exerceixen les competències sobre la gestió 
que siguin causa o generin les esmentades informacions. 

 
5. El 10 % mínim reservat per a l’accés als regidors i regidores i grups municipals consistirà 

en un espai d’entrevista a l’emissora de ràdio amb periodicitat setmanal. Els temes que 
es tractaran seran els relatius a la gestió municipal i a l’actualitat informativa local. 
Podran intervenir-hi exclusivament els portaveus o altres regidors dels grups municipals.  

 
6. L’emissora determinarà les dates i hores en què es realitzaran les entrevistes i les 

comunicarà a cada grup municipal amb antelació suficient. 
 

7. Els grups es comprometen a anar als estudis de l’emissora en els dies convinguts per fer 
aquestes entrevistes i només per causa de força major es podran enregistrar prèviament 
aquests espais. En cas que un grup no assisteixi a la gravació el dia i hora convinguts 
sense cancel�lació prèvia ni motius justificats, perdrà el dret de l’espai fins al pròxim 
període d’entrevistes. 

 
8. En període electoral, els programes i debats es regiran per la Llei Orgànica 5/1985, de 

19 de juny, del Regim Electoral General. 
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Article 9. Taulell d’anuncis i cartelleres informatives. 
 

1. El taulell d’anuncis oficial de l’Ajuntament conté la informació oficial, exposició pública 
dels documents i convocatòries oficials.  

 
2. En les cartelleres informatives distribuïdes pel municipi i en aquelles situades en edificis i 

equipaments municipals, a part de la funció de taulell d’anuncis, s’exposarà informació 
d’actes, actuacions concretes i campanyes. 

 
3. En les cartelleres informatives, els grups politics tindran dret a donar-hi informació 

d’aquelles activitats organitzades per aquests grups en el municipi (actes festius, 
xerrades, jornades, exposicions) en els mateixes condicions que la resta d’entitats del 
municipi, però no podrà utilitzar-se per a la publicació d’articles d’opinió, ni de 
propaganda dels partits politics o coalicions electorals pels quals es presenten a les 
eleccions municipals. 

 
4. La col�locació en les cartelleres informatives serà executada per les persones 

responsables dels esmentats espais, i no podrà fer-se de forma individual per part dels 
regidors si no hi estan degudament autoritzats per l’alcalde o pel regidor delegat 
responsable dels mitjans de comunicació locals. 

 
5. La informació adherida a les cartelleres informatives serà retirada pel personal municipal 

responsable de la seva col�locació als 15 dies de ser-hi fixada. 
 

6. En les cartelleres informatives, per les seves reduïdes dimensions, s’establirà un ordre 
de prioritat de la informació que s’hi penjarà, que es el següent: 

 
- activitats organitzades per l’Ajuntament 
- activitats organitzades per entitats amb la col�laboració de l’Ajuntament 
- activitats organitzades per altres administracions (Generalitat, Diputació de 
Barcelona, Consell Comarcal del Maresme, entre altres). 

 
.Article 10. Web de l’Ajuntament de Sant Vicenç de Montalt  

1. A la pàgina web de l’Ajuntament s’informarà i es donarà a conèixer les actuacions i 
activitats desenvolupades per les regidories que tinguin encomanades i delegades 
tasques per part de l’Alcaldia, i inclouran les informacions necessàries per a garantir a 
tots els ciutadans i ciutadanes el coneixement i les condicions d’accés als serveis públics 
municipals. 

 
2. En la web de l’Ajuntament www.svmontalt.cat hi haurà un espai dedicat a la composició 

del consistori en el qual figuraran cadascun dels regidors o regidores dels diferents grups 
municipals amb les dades de contacte, fotografia i un link a la pàgina web del partit 
polític corresponent.  
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3. L’agenda d’activitats de la pagina web de l’Ajuntament aplicarà el mateix criteri per 
elaborar-se que l’agenda mensual d’activitats que edita l’Ajuntament. Es a dir, els actes 
que hi apareguin s’hauran de fer arribar a la Regidoria de Comunicació, abans del 15 de 
cada mes.  

 
4. La web municipal oferirà als grups amb representació municipal accés al mòdul d’entitats 

per tal que puguin crear i gestionar el seu propi espai web. 
 

Article 11. S’entendrà suficientment garantit el dret d’accés als mitjans de comunicació de 
titularitat pública i els òrgans de d’informació i difusió municipal amb la retransmissió en directe, o 
en diferit, dels plens municipals pel mitjans audiovisuals locals. 
 
 
Disposició addicional: Remissió normativa. 
 
En tot allò que afecti els mitjans de comunicació i informació de titularitat municipal, però que es 
refereixi a  aspectes estrictament diferents a les condicions d'accés i d'ús per part dels 
regidors/res i grups municipals, s'estarà a allò previst a la normativa aplicable en cada cas, i, de 
manera específica, a la legislació relativa al règim electoral general, a la publicitat institucional, i 
als mitjans audiovisuals. 
 
Disposició final. Entrada en vigor. 
 
El present reglament entrarà en vigor un cop hagi estat completament publicat en el Butlletí 
Oficial de la Província i hagi transcorregut el termini de 15 dies hàbils a què fa referència l'article 
65.2 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, de bases del règim local.” 
 
 
Segon. Exposar el present expedient durant trenta dies mitjançant el 
corresponent edicte al Butlletí Oficial de la Província i el Tauler d’Anuncis de la 
Corporació, a efectes de possibles reclamacions, de no produir-se’n cap, 
l’esmentada modificació s’entendrà aprovada definitivament. 

 
 
 
SETZÈ. DICTAMEN DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DEL PLE RELATIVA  
A LA PROPOSTA DELS TOTS GRUPS  MUNICIPALS REFERENT A  
COL·LABORAR  AMB LES RESIDÈNCIES GERIÀTRIQUES DE SANT 
VICENÇ DE MONTALT PERQUE EXPOSIN TREBALLS MANUALS ALS 
CENTRE CIVIC EL DIA DE LA DIADA DE SANT JORDI. 
 
La Regidora del PP, senyora Glòria Aymerich Gázquez, va presentar una 
proposta d’acord, inicialment en forma de prec. 
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Proposició relativa a l’exposició en el Centre Cívic el Gorg, per part dels avis de les 
Residències Geriàtriques de Sant Vicenç de Montalt, Xanel i Vora Balís, amb motiu de 
la Diada de Sant Jordi..  
  
El Grup Municipal del Partit Popular proposa a  la resta de Grups Polítics, que de forma 
conjunta,  col·laborin i donin suport a la proposició de convidar els avis de les 
Residències al Centre Cívic, per exposar  els treballs manuals que estan preparant, 
relacionats amb el dia de Sant Jordi. Es una forma de participar activament com 
qualsevol altre entitat  que surt aquest dia al carrer,  però sense ànim de lucre. 
 
El motiu d’aquesta iniciativa es fonamenta en diversos aspectes: 
 
Fer partícips als nostres grans en les activitats culturals del nostre poble, sentir-se 
integrats dins de la societat podent mostrar a tots, les seves habilitats i capacitats que 
poden desenvolupar fent-los sentir útils. 
 
L’entrada a una residencia és un fet que suposa un trencament amb la vida familiar i un 
aïllament parcial de l’exterior. Es la creació d’un nou mon privat que en molts casos és 
ignorat per la resta de la societat. 
 
És per això que és molt important que tots intentem ajudar i identificar-nos amb un grup 
social, com és en aquest cas el de la gent gran i amb mancances, per tal d’establir una 
relació entre totes les persones. 
 
L’objectiu de fer-los sortir i participar en el mon exterior pot ser molt important per tal 
de trencar amb  les barreres de l`aïllament, de l’exclusió social, per fer-los sentir 
importants,  motivats, per reforçar la seva autoestima, per prevenir un envelliment 
provocat per la nostàlgia del que un dia van deixar enrere a l’ingressar a la Institució i 
sobre tot per no passar de ser subjectes a objectes. 
 
Considerem que hem de col·laborar tots el Grups Municipals amb aquest col·lectiu de la 
gent gran. Tots ens hem de sensibilitzar, no podem ignorar la seva existència ni obviar 
les nostres responsabilitats. Son veïns del nostre teixit social i del nostre poble.  
 
La proposició es presenta un cop consensuada amb les responsables de les dues 
Residències, estan d’acord favorablement, en els efectes positius que els pot aportar 
aquest esdeveniment. 

 
ACORDS: 
 
Recolzar conjuntament tots el Partits Polítics aquesta proposició. 
Encarregar-nos de les despeses dels autocars pel desplaçament dels avis. 
 
 
 
PRESSUPOST AUTOCARS CALELLA 



 

 - 82 - 

 
 
Servei de Trasllat de les Residències de Sant Vicenç per la diada de Sant Jordi amb 
busos adaptats (35 pax. + 6 Cadires). 
 
Horari Bus 1 inici sobre les 09.30h. 
 
Horari Bus 2 inici sobre les 09.45h. 
 
Finalització al Migdia 
 
Preu total del Servei:     390 € + 8% 
 
Nota: Ens fan un preu especial al poder aprofitar  l’horari i  recorregut al finalitzar un 
altre servei que tenen a primera hora.  
 
La Comissió Informativa va emetre dictamen favorable. 
 
El senyor Pere Orts Cubillo, regidor d’Esquerra, està disconforme amb la 
utilització en la proposta del terme “exclusió social”.  
 
La senyora Aymerich manifesta que no ha estat emprada de forma pejorativa i 
que és una terminologia habitual en el món geriàtric. 
 
El regidor de Benestar Social, Lluís Bisbal Pujol, manifesta que la senyora 
Aymerich ha treballat el projecte conjuntament amb les residències geriàtriques 
i amb la regidoria de Benestar Social. 
 
El senyor Jaume Arcos Vinyals,  portaveu de 9SV, manifesta la seva sorpresa 
perquè l’Equip de Govern ha donat suport a la primera proposta que presenta 
la senyora Aymerich. 
 
El senyor Alcalde explica que la regidora del PP ha treballat fa temps la 
iniciativa, ha buscat la col·laboració i el consens i s’ha reunit amb membres de 
l’Equip de Govern per tractar l’assumpte, que és un projecte molt maco. 
 
Finalment, s’acorda, per unanimitat, aprovar la proposta presentada en tots 
els seus extrems. 
 
 
 
D’acord amb l’article 103.3 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, es 
pot ampliar l’ordre del dia de les sessions ordinàries, en cas d’urgència, si el 
Ple així ho acorda, per majoria absoluta, a proposta del president, d’una quarta 
part dels membres o d’algun dels seus portaveus.  
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Per tant, a proposta del Grup Municipal de 9SV, es sotmet a votació si es tracta 
fora de l’Ordre del dia per urgència una moció relativa a organitzar, 
conjuntament amb les entitats del municipi i el lideratge de l’Ajuntament, 
activitats per la MARATÓ POBRESA 2012. Justifica la urgència perquè la data 
de l’esdeveniment és el 27 de maig de 2012. 
 
Voten en contra de la urgència CiU (6) i PSC (1) i a favor de la urgència 
9SV (4), E+E (1) i PP (1) per la qual cosa no es tractarà la moció fora de 
l’Ordre del dia. 
 
DISSETÈ. PRECS I PREGUNTES 
 
1) El senyor Jordi Castaños Plana, regidor de 9SV, pregunta en quin estat es 
troben les negociacions per a la venda de la finca de can Delàs, així com també 
les gestions que s’estan fent respecte el deute de l’urbanització de Can Rams, 
quines previsions hi ha i com es farà el pagament. 

També li pregunta al senyor Lluís Bisbal si hi ha una factura pendent de 
pagament, sobre la urbanització de Can Rams.  

El senyor Bisbal respon que en aquest moment no ho sap, ho mirarà i ja li 
donarà una resposta. 

Quant a les negociacions de la finca de Can Delàs, el senyor Secretari de la 
Corporació , Francesc Ortiz Amat, informa que segueixen en el mateix punt que 
en el ple anterior, és a dir: s’està esperant que els interessats fixin data i hora 
per anar a la notaria per a formalitzar la venda. Pel que fa al deute de la 
urbanització de Can Rams, el senyor Lluís Bisbal Pujol, regidor d’Hisenda, 
informa que tan bon punt s’hagi tancat econòmicament l’any 2011, el qual 
s’espera que acabi amb un saldo positiu, es podrà pagar la urbanització de les 
parcel·les de Can Rams. 

2) El senyor Pere Orts Cubillo, regidor d’Esquerra, demana que, ara que 
s’acosta l’estiu, es doni sortida al pas de la xata, ja que se’n comença a fer un 
ús intensiu, a més d’arranjar-lo per facilitar-ne l’accés a les persones amb 
mobilitat reduïda.  

Respon el senyor Robert Subiron Olmos, regidor de Serveis Municipals, 
informant que ja s’està treballant en aquella zona i es té previst arranjar la 
vorera que falta per acabar. A més, s’ha parlat amb l’empresa Sorli, la qual, 
entre d’altres obres, una de les millores que havia de fer era pavimentar 
aquesta zona. Es disposa també de pressupostos per asfaltar el passeig amb 
diversos materials.  
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Al seu torn, el senyor Pere Orts demana que es presentin els pressupostos i es 
miri d’arribar a un acord per garantir que, com a mínim, les voreres tinguin 
l’amplitud que es necessita perquè hi passin els cotxets i les persones amb 
mobilitat reduïda. 

El Sr. Subiron contesta dient que és una actuació que està previst arranjar. 

3) El senyor Pere Orts també demana el pla de treball de la Brigada Municipal, 
el qual és donat pel Regidor en el mateix moment i   demana informació sobre 
com evoluciona el tema del geriàtric.  

Respecte a aquest últim punt respon el senyor Alcalde, Miquel Àngel Martínez, 
que al proper Ple donarà la resposta, ja que estarà tot molt més avançat. 

 

4) La Sra. Regidora Gloria Aymerich, regidora pe Partit Popular, demana 
informació sobre les guinguetes i si es continuarà amb els mateixos horaris. 

Respon el senyor Secretari de la Corporació, informant que l’Alcaldia va 
aprovar unes bases, iguals que les de l’any anterior, i han sortit a concurs. Pel 
que fa als horaris, són exactament iguals,  entre setmana a partir de les 22:00 
s’haurà de tancar la música i els divendres i dissabtes que es podrà tancar a 
les 02:00 de la nit, també sense música a partir de les 22:00 hores. En les 
condicions aprovades hi consten indicadors de so. 

5) El senyor Antoni José Casas, regidor de 9SV, demana informació sobre 
quins treballs està previst fer per millorar la imatge del passeig marítim, la zona 
enjardinada que hi ha a la sortida i entrada del Balís i la neteja de les  
marquesines de les parades del bus.  

Respon el senyor Robert Subiron afirmant que s’està substituint els pivots que 
anteriorment hi havia pels que actualment exigeix el reglament. També es té 
previst arreglar els fanals que hi ha i aconseguir globus pels que el tinguin fos. 
D’altra banda s’estan traient tots els arbres que aixecaven la vorera i arreglant 
el paviment. Pel que fa als nous arbres, es disposa d’alguns pressupostos per 
sembrar-ne. Quant a les marquesines de les parades de bus, l’empresa de 
neteja de l’Ajuntament és la que s’encarrega també de la seva neteja. 
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6) El senyor Antoni José  pregunta quines gestions es té previst fer per millorar 
l’enllumenat públic del nucli antic, ja que els llums dels carrers de l’esmentada 
zona s’encenen i apaguen intermitentment.  

Respon el senyor Subiron argumentant que el problema que hi ha en aquesta 
zona és que la línia eléctrica va sobrecarregada, per la qual cosa es té previst 
dividir-la en dues una part que comprèn des del Passeig de Sant Joan fins al 
Camí del Transformador, i l’altra part que comprendrà la resta del nucli antic.  

 

7) El senyor Antoni José demana que algun tècnic especialista certifiqués que 
la tapadora que s’ha col·locat al pou de la mina dels germans gabrielistes situat 
a la Riera de Sant Vicenç al costat del transformador l’hi sembla que no és 
suficientment resistent i segura.  

El senyor Subiron l’informa que la tapadora ha estat col·locada pels tècnics  i 
està homologada i que es segura, i que s’han fet uns punts de soldadura per 
que no es pugui obrir. 

El senyor Antoni José insisteix  que te dubtes de que sigui segura i que fer uns 
punts de soldadura a una tapa de ferro colat de tant poc gruix al quedar 
estampida pot quedar ressentida i es pot trencar amb més facilitat.   

8) El senyor Antoni José demana que es realitzin tasques de neteja i 
manteniment a la Font del Xiprer que està totalment abandonada i bruta i al 
Parc del Passeig dels Pins per tal de millorar-ne la imatge. 

Al mateix temps, demana si es disposa de pressupost per realitzar l’annex al 
parc del Passeig dels Pins i quina inversió hi ha hagut de fer l’Ajuntament i per 
què no s’ha donat a fer a una empresa del poble, també creu que la rocalla que 
s’ha fet per donar un accés als vianants provocarà moltes despeses de 
manteniment, dient que creu que es podia fer d’altre manera no tant 
complicada.  

Respon senyor Robert Subiron que al final de l’obra li podrà facilitar aquesta 
informació, ja que s’estan realitzant totes les gestions, tant la compra de 
material com les obres, des de l’Ajuntament i amb personal propi, per tant no 
està tancada i no es pot determinar el cost. 

No s’ha donat a fer la rocalla a cap empresa de Sant Vicenç perquè no hi ha 
cap empresa especialitzada a Sant Vicenç , i que l’única empresa amb la qual 
es van mantenir converses al respecte oferia els seus serveis un 25% més 
cars. 
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9) El senyor Robert Subiron vol aclarir la foto apareguda  al butlleti l’Àgora de 
9SV on s’alerta del perill que hi ha al Parc dels Germans Gabrielistes, on es 
troba un pou de 19 metres de fondària. Afirma que en el moment que es va fer 
la fotografia corresponent, la Brigada Municipal ja estava posant remei a 
aquesta situació.  

Arribat aquest punt, el Sr. Pere Orts no accepta el comentari del senyor Subiron 
i mostra la seva enèrgica protesta al mateix, atès que es tracta d’una  
publicació d’un grup polític que pot manifestar les seves opinions particulars i 
que aquesta és finançada privadament, en canvi quan es tracta de la publicació 
oficial de l’Ajuntament “9 Montalt” no se’ls ha deixat replicar res, quan es tracta 
d’una publicació Municipal pagada per tot el poble. 

 

Es produeix un encreuament d’acusacions sobre publicacions falses als 
respectius butlletins entre els senyors Arcos, Subiron i Orts. Es finalitza amb el 
comentari que són apreciacions particulars de les respectives parts. 

Tot seguit,   

10) El senyor Jaume Arcos Vinyals, portaveu del Grup de 9SV, respon una 
demanda formulada pel Sr. Alcalde a l’anterior Ple, informant del twitter de 9 
Sant Vicenç, el qual és 9SV. 

- @nousv 

- www.nousv.com 

-nousantvi@gmail.com 

Apartat de correus nº 9 de Sant Vicenç 

 

 

11) El Sr. Antoni José vol fer constar en l’acta l’entrega formal a l’Alcaldia d’un 
recull de fotografies tirades en el dia d’avui que recullen l’estat lamentable dels 
sectors que esmentats al llarg d’aquest Ple.  

 

12) La senyora Glòria Aimerich Gázquez, regidora del PP, informa que, referent  
a l’exposició dels avis del dia de Sant Jordi, per raons d’horari i de logística, és 
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preferible que aquells que estiguin més interessats en l’exposició situada al 
vestíbul del Centre Cívic “El Gorg” hi accedeixin de 10:30 a 12:30. 

El Sr. Arcos ofereix la seva col·laboració en l’organització de l’exposició en tot 
allò que pugui menester. 

 

 

No havent més assumptes a tractar, l’alcalde dóna per acabada la sessió i 
l’aixeca, de la qual estenc, com a Secretari, aquesta acta. 

El Secretari                 Vist i plau, 

    L’alcalde president 

 
 


